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Milí Běchovičáci,
máme za sebou

období horkých dnů
volna a relaxace.
Děti opět nastupují
do školy a my starší
máme před sebou
mnoho povinností,
které jsme odložili
kvůli dovoleným.Ve svém úvodním slo-
vě bych chtěl dát prostor několika spo-
lečenským akcím v naší MČ, které nás
v září a říjnu čekají, a také několik slov
k nadcházejícím komunálním volbám.

Nejprve tedy k těm společensko-
sportovním setkáním… Mám tu čest
a zároveň příležitost pozvat Vás hned
na několik akcí, které pořádá městská
část.V první řadě to je „Loučení s prázd-
ninami a den pro zdraví“ hned první zá-
řijový víkend. Již tradičně bych Vás rád
pozval na již 45. ročník běhu Mladé 
Běchovice, který se poběží v sobotu 
18. září. Nemohu samozřejmě opome-
nout běchovickou klasiku, již 114. ročník
běhu Běchovice – Praha. Pokud se ne-
stane nic neočekávaného, měl bych se
na startu objevit i já společně s mým zá-
stupcem Jirkou Klůnou. (Myslím, že ješ-
tě nikdy v letité historii závod starosta
a místostarosta neběželi.)

Na přelomu září a října Vás pozvu
na Běchovickou drakiádu. Místo koná-
ní bude stejné jako loni – na poli za
provozovnou JHP Mosty. V zájmu lep-
ší koordinace si raději dáme sraz u so-
kolovny. Pro děti máme připravené
soutěže o spoustu cen, například sou-
těž o nejhezčího doma vyrobeného
draka, nejdéle letícího draka a mnoho
dalších. Věřím, že si společně užijeme
spousty legrace.

Posledních pár slov bych rád věno-
val nadcházejícím komunálním volbám.

Běchovice vždy vynikaly velice dob-
rou účastí u voleb. Jsem si jist, že i le-
tos tomu nebude jinak. Chtěl bych ale
vyzvat všechny subjekty kandidující do
zastupitelstva, pokud povedou volební
kampaň, aby ji vedli korektně a férově.
Za sebe a své spolupracovníky mohu
toto bez sebemenšího zaváhání slíbit.

Ondřej Martan
Váš starosta

Jednotka SDH Praha - Běchovice se zúčastnila pomoci při
odklízení povodňových škod v obci Raspenava na Liberecku.

Rozsah škod předčil naše očekávání.



Vážený voliči,
rádi bychom vám co nejvíce usnadnili volební proces, a proto nám

dovolte několik základních informací a technických vysvětlivek k vo-
lební proceduře.

Hlasovat můžete ve svém volebním okrsku a volební místnosti dle
místa trvalého pobytu, a to:

v Běchovicích I v budově Úřadu MČ Praha - Běchovice
Za poštovskou zahradou 479 

v Běchovicích II v budově restaurace Musta Koira
Do Říčan 442

Volební místnosti se vám otevřou v pátek dne 15. října od 14:00 ho-
din do 22:00 hodin a v sobotu 16. října od 8:00 do 14:00 hodin.

Hlasování vám bude umožněno poté, co prokážete svou totožnost
a státní občanství České republiky, popřípadě státní občanství státu,
jehož občané jsou oprávněni volit na území České republiky na zá-
kladě mezinárodní úmluvy, kterou je ČR vázána a která byla vyhláše-
na ve Sbírce mezinárodních smluv, a dále pokud jste v den voleb hlá-
šen k trvalému pobytu v naší městské části. Totožnost a státní
občanství prokážete občanským průkazem nebo cestovním pasem
České republiky, jde-li o cizince, průkazem o povolení k pobytu. Další
nezbytou podmínkou možnosti volit je dosažení věku 18 let alespoň
v druhý den voleb (tzn. 16. 10. 2010). Neprokážete-li svou totožnost
a státní občanství České republiky, nebude vám hlasování umožněno.

Zda jste zapsáni ve stálém seznamu voličů, si můžete ověřit v úřed-
ních hodinách na Úřadu městské části Praha - Běchovice a zde také
můžete požádat o doplnění údajů nebo provedení oprav.

Jednou ze základních zásad našeho volebního práva je povinnost
voliče hlasovat osobně, zastoupení není možné. V případě, že se ze
závažných, zejména zdravotních důvodů, nebudete moci osobně do-
stavit do shora uvedených volebních místností, můžete se dohodnout
o možnosti hlasovat do přenosné volební schránky. S touto přenosnou
volební schránkou vás pak členové volební komise v dohodnutém ter-
mínu navštíví u vás doma. Nutnost volby mimo volební místnost si pře-
dem můžete domluvit na tel. čísle 281 028 613, a to nejpozději 15. 10.
2010 do 12:00 hod, dále ve výjimečných případech i v průběhu voleb
na  tel. čísle 281 028 611.

Hlasovací lístky vám budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem
voleb. V průběhu voleb můžete obdržet hlasovací lístky i ve volební
místnosti.

Nezapomeňme, že teď, více než kdy jindy, můžeme svojí volbou
přímo ovlivnit dění kolem nás. Proto dobře zvažte svoji případ-
nou nepřítomnost ve volební místnosti.

Mgr. Martina Vlková
vedoucí odboru vnitřních věcí
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ZASTUPITELSTVO – Ú¤AD Mâ

Volby do zastupitelstev obcí
konané ve dnech 15.–16. 10. 2010

KONTEJNERY

NA BIOODPAD

30. ŘÍJNA 2010
7. LISTOPADU 2010
13. LISTOPADU 2010

OD 13:00–16:00 HODIN

VELKOOBJEMOVÉ

KONTEJNERY 

18. ZÁŘÍ 2010
23. ŘÍJNA 2010

OD 9.00 HODIN

STANOVIŠTĚ:
ZA POŠTOVSKOU ZAHRADOU

DO ŘÍČAN X VÁCLAVA
KOVAŘÍKA

Pozvánka

na jednání

zastupitelstva

Dovolujeme si připomenout
zasedání Zastupitelstva

Městské části
Praha - Běchovice,

které se koná ve středu

dne 22.9.2010
od 18:00 hod

ve velké zasedací
místnosti úřadu.

Program jednání bude
oznámen na úřední desce

MČ.



1. Kontrola účasti zastupitelů a určení ověřovate-
lů zápisu

54. řádné zasedání ZMČ Praha-Běchovice zahájil
starosta MČ Ing. Ondřej Martan dne 23. 6. 2010
v 18.01 hodin. Zkonstatoval, že jednání bylo řádně
svoláno a vyhlášeno.

Starosta provedl kontrolu účasti zastupitelů:
přítomni 10 – dle prezenční listiny – viz příloha

tohoto zápisu 
omluveni 2 – Martin Jech, Ing. Jiří Santolík,
další přítomní – tajemnice ÚMČ Mgr. Jitka Šnajdro-

vá, Šárka Hudečková.

Starosta zkonstatoval, že při přítomnosti 10 zastupi-
telů je zastupitelstvo usnášeníschopné.

Ověřovateli zápisu byli určeni: Libor Šmída, Michal Ji-
řík, náhradník – Mgr. Jaroslav Svátek.

V 18.04 hod. se do jednacího sálu dostavil p. Jiří Klů-
na, nadále je přítomno 11 zastupitelů.

2. Návrh na schválení programu jednání 54. zase-
dání ZMČ

Starosta přikročil k projednání návrhu programu.
K návrhu programu nebyly připomínky.

Z řad občanů se s žádostí vyslovil p. Mevald s tím,
zda by bylo možné do programu doplnit bod ohledně
problematiky úseku 510.

Starosta uvedl, že k tomuto jsou v programu dokon-
ce 2 body. Za prvé je zařazen do bodu různé, ve kte-
rém bude zastupitelstvo i plénum velice podrobně in-
formováno o probíhajících jednáních, dále je tam
zařazen bod od Michal Jiříka, který pojednává o pro-
jektantovi.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 667 v příloze toho-
to zápisu.

3. Návrh na projednání a schválení zápisu z 53.
zasedání ZMČ 

Starosta přikročil k bodu schválení programu z 53.
zasedání ZMČ. Starosta zkonstatoval, že zápis byl
řádně vyvěšen na úřední desce.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 668 v příloze toho-
to zápisu.

4. Návrh na souhlas se stavbou bytového domu
žadatele Petra Charváta, která se navrhuje na
pozemcích parc. č. 772 a 1283/1 zapsaných na
LV 685 pro katastrální území Běchovice u Ka-
tastrálního úřadu pro hl. m. Prahu, Katastrální
pracoviště Praha 

Starosta informoval o tom, že p. Charvát původně
předložil návrh projektu, se kterým komise a zastupi-
telé nesouhlasili z důvodu pochybností nejen o spl-
nění všech úředních i stavebních náležitostí, ale vy-
slovili i pochybnost o budoucím reálném využití celé
této budovy. Tento bytový dům je navrhován vedle
nádraží Běchovice, a měl mít původně 14 malomet-
rážních bytů. Pan Charvát výrazně přepracoval tento
projekt, budova byla snížena o 1 patro, byly změně-
ny i rozměry a počty bytů. Ve výsledku se tak již jed-
ná o – pro obec přijatelnou budovu.

Michal Jiřík vznesl dotaz, jaké je stanovisko komise
pro rozvoj městské části, dopravu a výstavbu, neboť
z návrhu usnesení vyplývá, že je negativní, čili, že ne-
souhlasí.

Starosta uvedl, že toto je v návrhu mylně uvedeno,
neboť závěr komise byl takový, že se jedná o citlivou
záležitost, a proto materiál postupuje k rozhodnutí za-
stupitelům. Michal Jiřík se dotázal, zda lze říci, že sta-
novisko komise je neutrální. Starosta toto potvrdil
a uvedl, že v usnesení toto bude opraveno.

Hlasování
pro: 8 proti: 0 zdržel se: 3

Zdržel se: Pavel Urban, Ing. Petr Kos, Michal Jiřík.
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 669 v příloze toho-
to zápisu.

5. Návrh na poskytnutí daru Občanskému sdru-
žení Zdravé životní prostředí 

Starosta uvedl, že předkladatelem tohoto bodu je Mi-
chal Jiřík a poprosil ho o krátkou legendu k návrhu.
Michal Jiřík uvedl, že určitý popis požadavku je v pří-
loze materiálu. Uvedl, že jsou to věci všeobecně zná-
mé a návrh této odměny se odvíjí od činnosti sdru-
žení. Jako příklad uvedl aktivity okolo stavby 511
a haly SETTO. Dále se dotázal p. Balíkové, zda se ne-
chce k tomu vyjádřit. P. Balíková uvedla, že dopis je
přílohou a vše podstatné je v něm. Starosta se dotá-
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zal zastupitelů, zda mají oni dotaz na p. Balíkovou. Ni-
kdo z přítomných zastupitelů si nevzal slovo. Z řad
pléna sdělil p. Horák, že problematiku řešil za při-
spění p. Jaroše a jeho manželky. Dělali to zadarmo,
neočekávali odměnu, což je pro něho překvapení.
O slovo se přihlásila p. Balíková, která apelovala na
poslední větu v jejich žádosti a to, že svoji práci po-
važují z morálního hlediska za velmi důležitou, ať již
šlo o vynaložený čas nebo práci bez nároku na ho-
norář.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 5 proti: 3 zdržel se: 3 

Proti: Mgr. Jaroslav Svátek, Petr Požárek, Jan Skopal.

Zdržel se: František Pošmura, Pavel Urban, Libor
Šmída.

Návrh nebyl přijat – viz usnesení č. 670 v příloze to-
hoto zápisu.

6. Návrh na stanovení počtu zastupitelů pro příš-
tí volební období 

Starosta uvedl, že v tomto volebním období měla
MČ zastupitelstvo v počtu 13 členů. Zasedání se ko-
nala více či méně v pravidelných měsíčních cyklech.
Tato zastupitelstva mají dost značnou nevýhodu
v jejich rigiditě a nemožnosti rychle se přizpůsobit
aktuálním požadavkům občanů. V případě nutnosti
rychlého řešení se buďto musí svolat mimořádné
zastupitelstvo, a jsme závislí na tom, kolik se sejde
zastupitelů, anebo daný žadatel musí počkat do
doby, kdy je stanoven další termín ZMČ a následně
potom, kdy je jeho požadavek odsouhlasen, musí
žadatel počkat dalších min. 15 dní, než je usnesení
vyvěšeno a sejmuto. Poté je žadatel vyrozuměn.
Takže celkový proces může trvat více měsíců.
V tomto novém návrhu se starosta obrátil na zastu-
pitele s žádostí o rozšíření zastupitelstva na 15 čle-
nů, což by založilo možnost pro nově zvolené za-
stupitelstvo v dalším volebním období rozšířit orgány
městské části o radu městské části. Rada se může
scházet nepravidelně, ale mnohem častěji než je
daný harmonogram zastupitelstva. Žádosti občanů
je potom možnost řešit dosti flexibilně. Příkladem
jsou nájemní smlouvy a různá povolení. Je samo-
zřejmostí, že do zastupitelstva musejí jít věci, jako
jsou finanční záležitosti, nakládání s majetkem,
územní plán atd. Cílem této žádosti je zefektivnit čin-
nost MČ směrem k občanům.

Miloš Jaroš se dotázal, kolik členů bude mít rada.
Starosta upozornil, že jednání o radě není součástí
tohoto usnesení. Podle zákona o hlavním městě Pra-

ze má mít Rada minimální počet 5 členů. Podmínkou
vzniku rady je 15členné zastupitelstvo. Druhá otáz-
ka zněla, jak se zatíží rozpočet městské části rozší-
řením členů zastupitelstva. Starosta uvedl, že v pří-
padě, že se bude jednat o řadové členy
zastupitelstva, jedná se řádově o stovky korun mě-
síčně. Dále pak záleží na zastupitelstvu, jakou část-
ku odsouhlasí radním.

Pan Mevald se dotázal, zda existuje nějaká statistika,
kolik žádostí nemohlo být takto uspokojeno. Starosta
uvedl, že statistika neexistuje, městská část vychází
z dobré praxe okolních obcí, kde jsou rady běžně vy-
užívány. Starosta uvedl, že bude apelovat, aby od-
měna radním byla co nejnižší.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 8 proti: 2 zdržel se: 1

Zdržel se: Michal Jiřík.

Proti: Miloš Jaroš, František Pošmura.

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 671 v příloze toho-
to zápisu.

7. Návrh na uzavření smlouvy o nájmu bytové
jednotky v nemovitosti č. p. 575 zapsané na LV
č. 742 pro katastrální území Běchovice u Ka-
tastrálního úřadu pro hl. m. Prahu, Katastrální
pracoviště Praha 

Starosta uvedl, že se jedná o jeden z nejmenších
bytů MČ. Je to bytová jednotka, kterou uvolnila rodi-
na Janečkových o celkové ploše 41,5 m2. Jako jedi-
ný se v tomto výběru přihlásil Martin Kopena, který si
podal žádost o byt již v r. 2009 a uvedl, že má zájem
o byt sám.

Starosta přečetl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 672 v příloze toho-
to zápisu.

8. Návrh na změnu projektanta dopravních staveb
č. 510 a 511 – silniční okruh kolem Prahy

Starosta uvedl, že tento bod předkládá Michal Jiřík,
a proto ho požádal o krátké zdůvodnění. Michal 
Jiřík  nejprve přečetl usnesení s tím, že teprve po-
tom je možné klást otázky. V usnesení navrhuje od-
volání Ing. Lebedy z projektování dopravních sta-
veb.

Starosta doplnil komentář k tomuto bodu, uvedl, že
jednal spolu s p. Mevaldem a p. Šubrtovou i ohledně
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problematiky stavby 510. Domnívá se, že p. Mevald
měl zřejmě na mysli aktivitu MČ a aktivitu Občan-
ského sdružení v přípravě materiálu, který nesouhla-
sí významným způsobem s připravovanou dokumen-
tací k územnímu řízení na tuto stavbu. Tato stavba
byla připravována stejným projektantem jako připra-
vovaná a již pozastavená projekce stavby 511 a stej-
ným způsobem nerespektovala požadavky MČ, viz
např. paradoxní konstatování v průvodní zprávě, že
není možné, aby bylo mnoho sjezdových křižovatek
a navrhuje i zrušení stávajících křižovatek s Česko-
brodskou ulicí a Chlumeckou ulicí. Zásadní nesouhlas
MČ vyslovuje, kromě jiného, z toho důvodu, že do
doby vyřešení stavby 510 a navazujících komunikací,
případné přeložky 1/12 a dalších opatření by nebylo
vůbec možné najet bez dopravních komplikací na
Pražský okruh a dopravit se tak do centra Prahy. Dal-
ší zásadní nesouhlas byl s prohlášením ŘSD, resp.
projektanta k možnosti napojení se prostřednictvím
křižovatky tzv. Beranky na 3 km D11, a to prostřed-
nictvím připojením ulice Ve Žlíbku v tzv. severní vari-
antě. Severní varianta je jediná varianta, kterou ob-
sahuje územní plán, jižní varianta zatím neexistuje,
neexistuje ani přesně daný investor a investor stavby
510. Úvodní zpráva konstatuje, že stavba křižovatky
Beranky nebude součástí stavby 510 ani silničního
okruhu kolem Prahy a samozřejmě není ani dán ter-
mín, ke kterému by měla být tato stavba vyřešena.
Vznikla tak situace, kdy stavba 510 zásadním způ-
sobem neřeší komplexnost dopravy v rámci celého
východu Prahy, což bylo zásadním požadavkem
všech městských částí. Poslední zásadní pochybení,
které MČ v tomto vidí, je nerespektování hlukových li-
mitů stavby 510. Zejména mostní těleso přes velký
Počernický rybník je těžko odhlučnitelné a projektan-
ti tak využívají tzv. korekce odkazující se na starou
hlukovou zátěž, která povoluje zvýšení hlukové zátě-
že o 10 decibelů, a to ve dne i v noci. MČ stejně tak
jako zástupci sdružení si není jistá, do jaké vzdále-
nosti může hluk z této stavby ovlivňovat okolí, a do
jaké míry se už pohybuje posuzovaná hluková zátěž
z plánované mimoúrovňové křižovatky Dubeč. Ve vý-
sledku bychom se pak mohli dostat do konstatování,
že nadměrný hluk v MČ Praha-Běchovice, zejména
ve čtvrti Běchovice II, ale i Na Vinici, je ovlivňován je-
nom stavbou 510, a neprojevil by se tak negativní vliv
ze stavby 511.Tyto všechny argumenty, a mnoho dal-
ších, byly popsány na společném jednání se zástup-
ci městských částí, které se uskutečnilo začátkem
června tohoto roku. Z uvedeného jednání vzešlo me-
morandum s celkem 11 body. Po podepsání by toto
memorandum mělo být zasláno jako závazné vyjá-
dření dotčených MČ projektantovi. Vzhledem k tomu,
že se jedná pouze o návrh dokumentace, bude  výše

uvedené sloužit pouze jako vyjádření nesouhlasu
k této projektové dokumentaci, a doufáme, že tento
nesouhlas nebude zapomenut.

Na závěr starosta podotkl, že Ing. Lebeda zřejmě pro-
šel klasickým výběrovým řízením, a podle zákona byl
i vybrán. Usnesení ZMČ může v tomto světle být tedy
pouze informativní. ŘSD by mělo toto usnesení vzít
jako určitý podklad při dalším rozhodování o veřej-
ných zakázkách MČ Praha-Běchovice.

S dotazem vystoupila p. Šubrtová, které městské
části se účastnily zmiňovaného jednání. Starosta
uvedl, že se jedná o zástupce MČ Dolní Počernice,
Klánovice, Horní Počernice, tedy Městská část Pra-
ha 20. Z Prahy 14 byli zástupci pozváni, ale nikdo se
nezúčastnil. Nicméně bude Praze 14 zasíláno toto
memorandum na vědomí.

Dotaz p. Horáka apeloval na bod týkající se Ing. Le-
bedy, a dotazuje se, zda tento bod vychází ze záleži-
tosti 510?, a pro úplnost uvedl, že v rámci stavby 511
již před 2 lety upozorňovali, že projekt neřeší okolí
a domnívá se, že je nutno upozornit na to, co je špat-
ně, jinak se to investor nedozví.

P. Mevald uvedl, že tato problematika by měla být na
zastupitelstvu probrána více podrobně. Znovu je po-
třeba zvážit možné dopady. A je třeba říci, že uve-
dené věci sdružení věnovalo dostatek času. Lidí, kte-
ří se touto problematikou velice dopodrobna zajímají
je dost , a jedná se jak o Běchovice I, tak i Běchovi-
ce II.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1

Zdržel se: Mgr. Jaroslav Svátek.

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 673 v příloze toho-
to zápisu.

9. Návrh na stanovení názvu sportovního areálu
v ulici Richtrova č. p. 536 

Starosta uvedl, že se jedná o tělocvičnu, která byla
pracovně nazývána Chanos. Některým občanům
není pod tímto názvem známá, a navíc tento název
připomíná nechvalně známé sídliště na severu Čech.
Proto byla městská část požádána p. Štěpánem
o změnu oficiálního názvu na Sportovní centrum Bě-
chovice.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 674 v příloze toho-
to zápisu.
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10. Návrh na schválení plánů Agendy MA21 

Starosta uvedl, že se jedná o již velice dobře známou
aktivitu. MČ Praha-Běchovice se přihlásila na sklon-
ku roku 2008 do aktivity Ministerstva životního pro-
středí do Agendy MA21, v r. 2009 MČ pokročila z ka-
tegorie „začátečník“ do kategorie „D“. Letos se bude
MČ ucházet o postup do kat. „C“. Každý tento postup
by měl být provázen jistou aktivitou. Tato aktivita sou-
visí např. s akcemi: Lampionový průvod, Den Země,
je připravená investiční akce na instalaci piknikových
zastavení, instalace nového informačního, resp. ori-
entačního systému, atd. Celkový úhrn tohoto opatře-
ní by měl být okolo 1 mil. Kč, přičemž dotace by měla
činit cca 850 tis. Kč.

Pan Pošmura požádal o vysvětlení pojmu uznatel-
ných a neuznatelných nákladů.

Starosta ozřejmil, že uznatelné náklady jsou ty, které
je možné proplatit tím, kdo dotaci poskytuje, neuzna-
telné si musí uhradit žadatel o dotaci sám.

Mgr. Svátek se dotázal, zda jsou v částce uvedena
pikniková zastavení.

Starosta uvedl že ano, a že by měla být zahrnuta
v celkovém úhrnu dotace a celková realizace by měla
být na jaře r. 2011. Tvorba těchto piknikových zasta-
vení by měla být např. v součinnosti s Centrem soci-
álních služeb Běchovice.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 1

Zdržel se: Michal Jiřík.

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 675 v příloze toho-
to zápisu.

11. Návrh na uzavření smlouvy na nájem pozem-
ků parc. č. 1272, 1273/1 a 1273/2 zapsaných na
LV 587 pro katastrální území Běchovice, obec
Hlavní město Praha u Katastrálního úřadu pro
hl. m. Prahu, Katastrální pracoviště Praha
společnosti PRE distribuce, a. s.

Starosta uvedl, že k tomuto bodu se dostáváme již
podruhé, nejprve jsme byli společností PRE distribu-
ce požádáni o doplnění smlouvy, jednalo se o přes-
nější specifikaci dvou ustanovení, resp. vyměření
DPH. Jedná se o to, že MČ do loňského roku nebyla
plátcem DPH, od letošního roku plátcem je. Bylo po-
žadováno, aby bylo výslovně uvedeno, že u nájem-
ného se jedná o částku bez DPH. Další upřesněním
byla žádost společnosti o to, aby nebyl striktně uplat-
ňován odstavec o bezdůvodném obohacování, což
by ve svém důsledku znamenalo, že by obě smluvní
strany byly nuceny jít zpětně do daňových přiznání (r.

2008 a 2009). Tento problém bude ve stejných fi-
nančních objemech řešen použitím ustanovení
z energetického zákona o bezesmluvním užívání.
Dále se jedná o právní nejednoznačnost týkající se
vyvěšovaných záměrů, kdy MČ po konzultaci s práv-
ní službou MHMP přistoupila k uvaření celého znění
smlouvy.

Na závěr starosta uvedl, že tato problematika se týká
ještě dalších 3 bodů dnešního zastupitelstva.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 676 v příloze toho-
to zápisu.

12. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření smlou-
vy směnné na směnu nemovitého majetku svě-
řeného MČ Praha-Běchovice – pozemku parc.
č. 1430/26 zapsaného na LV č. 587 pro k. ú. Bě-
chovice za pozemky ve vlastnictví XAVEROV,
a. s., parc. č. 717/8, 717/9, 717/12, 717/16, 717/17,
717/19, 717/20, 794, 1279/2, 1409/2, 1409/4 a čás-
ti pozemků parc. č. 1368/2, 1368/16 a 1368/20
zapsané na LV č. 708 pro k. ú. Běchovice vše za-
psané u Katastrálního úřadu pro hlavní město
Prahu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se MČ dostala do poměrně sví-
zelné situace po tom, co Hlavní město Praha prohrá-
lo soudy s již zmiňovanou společností XAVEROV, a.
s. Jedná se i o pozemky určené pro budoucí výstav-
bu cyklostezky směrem na Horní Počernice. Projekt
je v konečné verzi, nicméně ji tento stav pozdržel.
Vzhledem k tomu, že MČ je v poměrně dobrém jed-
nání se společností XAVEROV, a. s., byla dohodnuta
možnost výměny jiných pozemků. Celkový výměr
těchto ploch je cca 8 500 m2 od společnosti XAVE-
ROV, a. s., za cca 10 000 m2 od MČ. Celková cena
získávaných pozemků by dle znaleckých posudků
měla převýšit cenu měněného pozemku a zároveň
tak MČ získá otevřený přístup k tomu, aby mohla re-
alizovat nejen cyklostezku na Horní Počernice, ale
začít vyjednávat i o projektových pracích na cyklos-
tezku směrem na Újezd nad Lesy.

P. Šubrtová se dotázala, o jaké se jedná pole. Sta-
rosta uvedl, že se jedná o pole mezi Běchovicemi
a Újezdem n. L.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 677 v příloze toho-
to zápisu.
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13. Návrh na uzavření smluvního ujednání o změně
subjektu na straně nájemce ve smlouvě o ná-
jmu nebytových prostor okrskové služebny
Městské policie hlavního města Prahy na adre-
se Za Poštovskou zahradou 479, Praha-Běcho-
vice ze dne 21. 7. 2004

Starosta požádal tajemnici úřadu, aby tento bod
ozřejmila, neboť se jedná spíše o administrativní
krok. Mgr. Šnajdrová uvedla, že se na MČ obrátila
Městská policie Hlavního města Prahy, kde nám sdě-
luje, že usnesení zastupitelstva Hlavního města Pra-
hy zakotvilo transformaci příspěvkové organizace
správa služeb Městské police Hl. m. Prahy na sprá-
vu služeb hlavního města Prahy. Toto se dotýká ná-
jemního vztahu, který má Městská policie MČ uza-
vřený s MČ Praha-Běchovice, a to tak, že se pouze
mění název jedné ze smluvních stran.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 678 v příloze toho-
to zápisu.

V 19.00 hod. odešel z jednacího sálu p. Jiří Klůna,
nadále je přítomno 10 zastupitelů.

14. Návrh na stanovení podmínek povolování sta-
veb na území MČ Praha-Běchovice 

Starosta uvedl, že navrhuje toto usnesení, které by
paušálně přikračovalo k tomu, že zaváže představi-
tele MČ vyslovit souhlas se stavbou pouze za před-
pokladu, že splní hygienické limity v souladu se zá-
konem 258/2000 Sb. Toto usnesení je deklarací MČ
toho, že MČ nemá postranní úmysly ve schvalování
různých pokoutných návrhů.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 679 v příloze toho-
to zápisu.

V 19.03 hod. se do jednacího sálu dostavil p. Jiří Klů-
na, nadále je přítomno 11 zastupitelů.

15. Návrh na vyvěšení záměru na uzavření
smlouvy o nájmu pozemku zastavěného ga-
ráží ve vlastnictví Vladimíra Sojky na pozem-
ku parc. č. 414 zapsaném na LV č. 587 pro ka-
tastr. území Běchovice, obec hl. m. Praha
u Katastrálního úřadu pro hl. m. Prahu, Ka-
tastrální pracoviště Praha 

Starosta uvedl, že se jedná o úřední úkon, a proto udě-
lil slovo tajemnici úřadu.Mgr. Jitka Šnajdrová uvedla, že
návrh je předkládán proto, že původní vlastník garáže,
která stojí na pozemku MČ tuto svoji garáž prodal p.
Vladimíru Sojkovi, ukončil výpovědí nájemní vztah
a navrhuje se uzavřít  nájemní smlouva s p. Sojkou.

Starost podotkl, že pozemky pod garážemi jsou ve
vlastnictví MČ.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 680 v příloze toho-
to zápisu.

16. Návrh na revokaci usnesení č. 663/53/10 ze
dne 12. 5. 2010 k návrhu na snížení výměry za-
hrádky a uzavření smlouvy o nájmu zahrádky

Starosta uvedl, že se jedná o analogii bodu, která je
totožná s bodem 11 (usnesení 676).

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 681 v příloze toho-
to zápisu.

17. Návrh na uzavření smlouvy na nájem části po-
zemku parc. č. 1433 zapsaného na LV 587 pro
katastrální území Běchovice, obec Hlavní
město Praha u Katastrálního úřadu pro hl. m.
Prahu, Katastrální pracoviště Praha za účelem
umístění reklamního zařízení firmy JARNET-
TE RÉCLAMÉ spol. s r. o.

Starosta uvedl, že se opět jedná o analogii a ozřejmil
tento bod z předešlého zastupitelstva.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 682 v příloze toho-
to zápisu.

18. Návrh na revokaci usnesení č. 662/53/10 ze
dne 12. 5. 2010 k návrhu na uzavření smluv
o nájmu pozemků zastavěných garážemi ve
vlastnictví Ladislava Zmrzlého na pozemcích
parc. č. 34 a 35 zapsaných na LV č. 587 pro ka-
tastr. území Běchovice, obec hl. m. Praha
u Katastrálního úřadu pro hl. m. Prahu, Ka-
tastrální pracoviště Praha

Starosta uvedl, že se opět jedná o analogii a ozřejmil
tento bod z předešlého zastupitelstva.
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Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 683 v příloze toho-
to zápisu.

19. Návrh na revokaci usnesení č. 568/06 ze dne
13. 6. 2006 k návrhu na schválení výběru pro-
vozovatele kuchyně v Centru sociálních slu-
žeb Běchovice 

Starosta požádal Mgr. Jitku Šnajdrovou o vysvětlení
tohoto bodu. Mgr. J. Šnajdrová uvedla, že předkláda-
ný materiál je úzce spojený se Zákonem o sociálních
službách, který stanoví ceny jídel, a protože zastupi-
telstvo v r. 2006 usnesením stanovilo limity pro ceny
jídel, nejsou v něm např. stanoveny „svačiny“ a dneš-
ní ceny se pohybují již někde jinde.

Starosta uvedl, že se jedná o zrušení části usnesení,
resp. odstavec, kde se jedná o cenách jídel, a tato
část je již zastaralá a změnou DPH se tato částka stá-
vá nereálnou.

O slovo se přihlásil Miloš Jaroš, který apeluje na vy-
hlášku 505/2006 Sb. Jedná se zde o limit 150 Kč/den
v rozsahu minimálně 3 hlavních jídel.To znamená, že
zrušením čl. 2 ve zmiňovaném usnesení tak dojde
k tomu, že zastupitelstvo tak ztratí možnost jakkoliv
ovlivňovat ceny. Dále uvedl, že pro seniory není mož-
nost výběru z jídel.

Starosta se dotázal tajemnice úřadu, z jakého důvo-
du bylo ze strany CSSB toto požadováno. Tajemnice
uvedla, že se jedná o to, že MČ by se v tuto chvíli
měla stavět do pozice regulátora cen, to znamená, že
by měla určit taxativně cenu jídel. To by znamenalo
pro MČ najmout si odborníka na výživu se znalostí
rozpočtu a každý rok toto prověřovat a upravovat.

Mgr. Jitka Šnajdrová podotkla, že ceny jsou pevně sta-
noveny zákonem, a že zákonná povinnost směřuje
vůči poskytovateli sociálních služeb, čili ředitelce CSS.

Miloš Jaroš na závěr uvedl, že z hlediska jeho prů-
zkumu je zřejmé, že nikdo ze strávníků CSSB neob-
držel salát či ovoce, či kompot nebo moučník.
Starosta doporučil, aby výše zmiňované bylo projed-
náno a prošetřeno kontrolním výborem.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 8 proti: 1 zdržel se: 2

Zdržel se: František Pošmura, Michal Jiřík.

Proti: Miloš Jaroš.

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 684 v příloze toho-
to zápisu.

20. Návrh stanoviska k petici občanů Běchovic
„Petice na odlehčení provozu na Českobrod-
ské“

Starosta uvedl, že MČ obdržela výše zmiňovanou
petici, a to již druhou orientovanou na dopravní pro-
blematiku MČ, tentokrát odlehčení provozu na Čes-
kobrodské. Tato petice je od zástupce petičního vý-
boru Ervína Sedláčka. Shromáždilo se celkem 716
podpisů, a všichni shodně požadují řešení pro-
střednictvím přeložky 1/12. Doporučuje zastupite-
lům vzít tuto petici na vědomí, zároveň brát vyjádře-
ní těchto občanů jako argument pro eventuální
budoucí vyjednávání na všech úrovních, samozřej-
mě zohledňovat tento názor i při prosazování růz-
ných dalších zájmů.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 685 v příloze toho-
to zápisu.

21. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření
smlouvy směnné na směnu nemovitého ma-
jetku svěřeného MČ Praha-Běchovice – po-
zemku parc. č. 921 zapsaného na LV č. 587
za pozemek ve vlastnictví Tělovýchovné 
jednoty Sokol Praha 9-Běchovice II parc.
č. 935/5 zapsaného na LV č. 867 vše zapsa-
né pro k. ú. Běchovice u Katastrálního úřa-
du pro hlavní město Prahu, Katastrální pra-
coviště Praha

Starosta uvedl krátkou legendu, kdy MČ Praha-Bě-
chovice získala v letošním roce finance pro dokon-
čení, resp. dostavbu areálu Na Korunce. V rámci této
dostavby by měla proběhnout rekonstrukce stávají-
cích šaten na cvičebnu. Vzhledem k tomu, že tento
pozemek je ve vlastnictví tělovýchovné jednoty a MČ
může investovat pouze do majetku ve svém vlast-
nictví, MČ přikročila k návrhu na směnu tak, aby
měla ve vlastnictví tento pozemek. MČ navrhuje na
směnu pozemek o výměře 368 m2 ve sportovním
areálu Na Korunce, jedná se o část zeleně, kterou již
Sokol Běchovice udržuje. Dotaz vznesl p. Pošmura,
zda se z analogického hlediska jedná o podobnou si-
tuaci jako je Sokol I. Starosta uvedl, že je to obdob-
ná situace, kdy MČ řešila směnu pozemků, samo-
zřejmě nakládání s nově vzniklou cvičebnou se bude
řešit dalším usnesením, kdy toto zřejmě vyjde na
nové volební období. Zde by se měl upravit nájemní
vztah mezi Sokolem Běchovice II a MČ Praha-Bě-
chovice.

Starosta přednesl návrh usnesení.

8 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 9–10/2010



Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 686 v příloze toho-
to zápisu.

22. Návrh na vyhlášení záměru na uzavření sou-
hlasného prohlášení na vyřešení vlastnictví
nemovitého majetku duplicitně zapsaného
v katastru nemovitostí svěřeného MČ Praha-
Běchovice – pozemku parc. č. 1291/6 zapsa-
ného na LV č. 857 pro k. ú. Běchovice u Ka-
tastrálního úřadu pro hlavní město Prahu,
Katastrální pracoviště Praha

Starosta informoval o probíhajících jednáních k vyře-
šení majetkoprávních vztahů s vlastníky pozemků
pod plánovanou cyklostezkou směrem na Horní Po-
černice. Součástí tohoto jednání i řešení duplicitního
vlastnictví pozemku parc. č. 1291/6 a příslib jeho bu-
doucího vlastníka o odprodeji pozemků 1368/52 v tě-
lese cyklostezky.

Starosta přednesl návrh usnesení.

Hlasování
pro: 11 proti: 0 zdržel se: 0

Návrh byl přijat – viz usnesení č. 687 v příloze toho-
to zápisu.

23. Informace a různé

• Starosta informoval přítomné o nově zvoleném ve-
doucím odboru ekonomického, kterým se stala 
p. Soňa Svítilová.

• Starosta podal informaci o jeho majetkovém při-
znání za rok 2009/2010.

• Starosta podal informace o postupu staveb 510
a 511.
Stavba 510 (tj. rozšíření stávající spojnice mezi Bě-
chovicemi a Černým Mostem), je právě projedná-
vána k přípravě dokumentace k územnímu řízení,
kdy MČ Praha-Běchovice ve spolupráci se zástup-
ci  okolních MČ vytvořila soupis doplnění a poža-
davků jako podmínek k vydání souhlasného stano-
viska k ÚR. Jako příklad starosta uvedl zásadní
nesouhlas se zrušením křižovatek Českobrodská
x Štěrboholská, Chlumecká x Štěrboholská, dále
nesouhlas se zrušením záměru na křižovatce Vini-
ce, v neposlední řadě zpochybnění odkazu na ře-
šení dopravy v oblasti prostřednictvím křižovatky
Beranka (třetí km D11), u níž nebyla uvedena doba
realizace, zdroj investic a zakotvení v územním plá-
nu. Ke stavbě 511 starosta informoval občany o po-
stupu MMR, které vrátilo problematiku stavby 511
k projednání na MHMP. V tomto bodě vystoupila i p.
Šubrtová a p. Horák s informací o zrušení tzv.

ochranného hlukového pásma stavebním úřadem
MHMP.Tuto informaci starosta potvrdil s tím, že byla
zveřejněna na webových stránkách MČ Praha-Bě-
chovice.

• Dále vystoupila občanka Běchovic s dotazem na
možné zlepšení bezpečnosti provozu chodců na
Českobrodské ulici, zejména pak na přechodu
Českobrodské ulice v přímé blízkosti křižovatky s
ulicí Mladých Běchovic. Starosta informoval, že by
měla v průběhu letních prázdnin a září letošního
roku proběhnout rekonstrukce povrhu Česko-
brodské ulice, v jejímž rámci bude požadovat
umístění prvků pasivní bezpečnosti (nové zábra-
dlí, zdrsnění povrhu před přechody pro chodce,
světelné označení přechodu). Na dotaz o mož-
ném zvýšení nivility Českobrodské ulice v místech
přechodu starosta odpověděl, že se jedná o ko-
munikaci I. třídy, na níž nejsou tato opatření mož-
ná realizovat.

• V závěru bodu „Různé“ se o slovo přihlásil p. Kovář,
(stavitel centra Běchovice), který vystoupil se zá-
važnou  informací o nestandardním chování někte-
rých zástupců Občanského sdružení Zdravé životní
prostředí. Později své vyjádření upřesnil a doplnil,
že se jedná  o rodinu Balíkových, které v tomto pří-
padě spojil s Občanským sdružením Zdravé životní
prostředí. Pan Kovář s sebou měl přinést dokument
potvrzující skutečnost, že na něm byla požadována
blíže neurčená finanční částka. K tomuto bodu se
jako první vyjádřila p. Balíková, která toto tvrzení po-
pírala. Následně vystoupila Petra Šubrtová, která
požádala p. Kováře o předložení úpisu. Pan Kovář
reagoval tím, že se zveřejnění dokumentu nebrání,
ale odmítá jakkoliv dále jednat se zástupci o. s. Do-
kument odmítl z tohoto důvodu p. Šubrtové poskyt-
nout s tím, že je připraven ho předložit při dalších
jednáních, např. s orgány činnými v trestním řízení.
P. Šubrtová dále vystoupila jako místopředsedkyně
sdružení a prohlásila, že o těchto aktivitách p. Balí-
kové nebyla informována.

• Diskuze mezi p. Kovářem a zástupci Občanského
sdružení Zdravé životní prostředí dále pokračovala,
ale vzhledem k tomu, že ani zastupitelé ani široká
veřejnost neměli k této problematice dostatek in-
formací, starosta ukončil tuto diskuzi s doporuče-
ním na urychlené a pokud možno transparentní vy-
řešení daného problému, což všichni zúčastnění
přijali.

• Jako poslední starosta uvedl pozvánku na slav-
nostní otevření Naučné stezky Běchovice dne 24. 6.
v 17 hod. před budovou Úřadu MČ.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené ve 20.15 ho-
din.

ŽIVOT BĚCHOVIC 9–10/2010 ◆ 9
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NOVINKY Z BùCHOVIC

Nový mostek
V průběhu letních prázdnin došlo 
na výměnu starého mostku 
přes Rokytku (v havarijním stavu) 
za zbrusu nový.

1. Původní podoba mostu
2. Zvýšená hladina Rokytky při rekonstrukčních pracích
3. Zpevňování pilířů
4. Most před pokládkou asfaltu s instalovaným zábradlím
5. Nový mostek těsně před dokončením

1

2

3

4

5
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I zde mÛÏe b˘t Va‰e reklama, ãi sdûlení…….

proto nás neváhejte kontaktovat, ceník inzerce viz. níže

Základ
Základní

VELIKOST sazba Kč / 1 měsíc
DPH DPH

1 strana A4 1 333,00 267,00 1 600,00
1/2 strany 667,00 133,00 800,00
1/3 strany 500,00 100,00 600,00
1/4 strany 333,00 67,00 400,00
1/6 strany 250,00 50,00 300,00
1/8 strany 167,00 33,00 200,00
1/16 strany 83,00 17,00 100,00

Základ
Základní

VELIKOST sazba Kč / 1 měsíc
DPH DPH

1 strana A4 2 667,00 533,00 3 200,00
1/2 strany 1 333,00 267,00 1 600,00
1/3 strany 1 000,00 200,00 1 200,00
1/4 strany 667,00 133,00 800,00
1/6 strany 500,00 100,00 600,00
1/8 strany 333,00 67,00 400,00
1/16 strany 83,00 17,00 100,00

Základní provedení barev Barevná inzerce (jen poslední list)

CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

celá 1/2 1/4 1/3

1/6 1/8 1/16

Vážení čtenáři, dostává se Vám do ruky nové číslo ŽB. Jistě si všimnete, že je
vydané na křídovém papíře a celé v barvě. Dosáhli jsme toho změnou tiskárny
a grafického studia. Při jednáních se nám pak podařilo získat nabídku barvy
a lepšího papíru za stejnou cenu za jakou byl dříve Život Běchovic pouze
dvoubarevný a na obyčejném papíře.

Šárka Hudečková
šéfredaktor
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Pro zlepšení dopravní obsluhy východní
části Prahy a rozšíření návaznosti na že-
leznici je od 1. září 2010 linka 269 pro-
dloužena do zastávky Nádraží Uhříněves.
Linka nově spojuje oblasti Čakovice, Kbe-
ly, Satalice, Horní Počernice, Běchovice,
Koloděje a Uhříněves.

Nová trasa linky 269 nabízí kratší alternati-
vu spojení bez nutnosti zajíždět do centra
města a zároveň možnosti přestupů na vlaky
linek S2 (v zastávce Nádraží Horní Počerni-
ce) a linek S9 a S29 (v zastávce Nádraží Uh-
říněves). Linka 269 také zlepšuje dostupnost
oblasti Stavební zóny Horní Počernice a VÚ
Běchovice s jihovýchodní částí Prahy a při-
lehlého regionu. V severní části trasy je linka
269 vedena ulicí Tupolevova a obsluhuje tak
lépe přilehlé sídliště a obchodní centrum.
Z důvodu zefektivnění provozu je úsek Ob-
chodní centrum Čakovice – Třeboradice –
Teplárna Třeboradice nově obsluhován celo-
týdenně výhradně spoji linky 110.

Do přizpůsobení ulice Do Panenek pro
provoz autobusů, je linka 269 vedena do-
časně odklonem přes Újezd nad Lesy.

Podûkování

Vážím si Vaší pozornosti a děkuji za
přání a dárek k mým kulatým naro-

zeninám. Zároveň i já přeji pra-
covníkům úřadu hodně zdraví
a úspěchů v práci pro dobrý život
v naší obci.

Milada Boušková

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Bě-
chovice a paní Svobodové za dárek a bla-

hopřání k mému životnímu jubileu. Bylo to opravdu vel-
mi milé překvapení.

Anna Svatková

Děkuji MČ Praha - Běchovice za gratulaci a dárek k mému
životnímu jubileu, který mi předala p. Svobodová.

Marie Marešová

Děkuji pracovníkům ÚMČ Praha - Běchovice za dárek
a k mému životnímu jubileu.

Vladislav Hobík

Děkuji zástupcům městské části za blahopřání k naroze-
ninám a za dárek.

Zdeňka Tomková

Děkuji zástupcům městské části za blahopřání k 80. na-
rozeninám.

Jiří Poživil

Nový chodník od zastávky MHD k nádraží
Letos v létě došlo k rekonstrukci chodníčku vedoucího od zastávky MHD k nádraží.
Prostor u přechodu se tak stal výrazně bezpečnější pro čekající chodce a přehlednější
zvláště pro řidiče.

Nová trasa linky 269 
od 1. září 2010

Zdroj: ROPID, Ing. Filip Drápal
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KULTURA

Pozvánka na zářijové akce
datum    akce kde akci můžete navštívit a co v sobě zahrnujekonání

4. září Loučení Zábavné odpoledne pro všechny věkové skupiny, ukázka výcviku psů,
od 14:00 s prázdninami, policejní a hasičské techniky, možnost nechat si změřit tlak a cholestero

hodin den pro zdraví a mnoho dalšího. Akce se uskuteční v přímém okolí budovy úřadu MČ.

18. září Mladé Již 45. ročník tradičních běžeckých závodů dětí a dorostu. Závody se
od 8:30 uskuteční na fotbalovém hřišti v centru Běchovic. Přijďte se podívat
hodin Běchovice a nechat děti si zaběhat s kamarády.

18. září Běchovická Spoustu legrace a tanečního vyžití – to slibuje již známá Běchovická
od 20:00 zábava v rytmu 80. let, hraje DJ Petr Vich. Zábava bude již tradičně

hodin zábava v tělocvičně (chanos) ve sportovním centru Běchovice.

26. září 1. běh 114. ročník nejstaršího nepřerušeného běžeckého závodu v Evropě

od 9:00 Běh se startuje jako vždy již v 10:00 od patníku s číslem 3 v centru
Běchovice-Praha MČ Praha - Běchovice. Součástí závodů jsou i závody na in-line bruslích.hodin

Přijďte si s námi zaběhat.

Všichni si pamatujeme, jak jsme jako malí stavěli a pouštěli draky. Pojďte

3. října si s námi opět zalétat a vyzkoušet, jak který drak vydrží dlouho ve

od 15:00 Běchovická vzduchu. Drakiáda je akce pro děti spojená se soutěží o nejhezčího 
drakiáda doma vyrobeného draka, nejdéle letícího draka a mnoho dalších disciplín.hodin Sraz je v 15:00 u sokolovny v Běchovicích 1, draky budeme pouštět na 

poli za provozovnou JHP Mosty.
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Běchovice jsou městskou částí unikátní v mnoha
směrech. Když se na ně podíváme z výšky, vidíme na
jedné straně vysokou koncentraci dopravy a průmyslu,
na straně druhé pak zeleň, která obklopuje naši MČ ze
všech stran a klidná místa na dosah deseti minut chů-
ze jako jsou Klánovický les či Xaverovský háj. Navíc
mnoho dalších zelených ploch k rekreaci se postupně
realizuje a Běchovičáci tak mají možnost navštívit nový
lesopark nebo park Běchovice 2006 s cukrárnou.

Běchovice ušly v letech 2006-2010 velký kus ces-
ty i v občanském životě. Oproti letům předešlým se
rozšířila nabídka možností a akcí ve společenském
a kulturním životě. Lidé mohou dnes využívat služeb
o. s. Neposeda, které úzce spolupracuje s městskou
částí. Neposeda nabízí zejména volnočasové aktivity
pro děti všech věkových skupin a najdou zde prostor
i maminky s těmi nejmenšími dětmi.

MČ začala organizovat mnoho dalších společen-
ských podniků, které buď v Běchovicích doposud ne-
byly, nebo se na ně časem zapomnělo. Mezi nejoblí-
benější se tak zařadily běchovické zábavy, drakiády,
obnovený lampionový průvod, výlety se sdružením
Květ, nebo již tradiční a stále více navštěvovaný jarní
a mikulášský karneval a Běchovická pouť. V letech
příštích bychom se měli každý měsíc v roce (krom
těch prázdninových) potkat minimálně na jedné z kul-
turně-společenských akcí pořádaných městskou čás-
tí. Jako další bychom rádi zavedli do Běchovic (v okol-
ních městských částech tak oblíbené) farmářské trhy.

Pro budoucí rozvoj Běchovic jsme dlouhými jedná-
ními zajistili i přísun finančních prostředků, které vý-
znamně pomáhají stabilizovat rozpočet a činit ho tak
i přes probíhající investice vyrovnaným. Základem se
stala spolupráce se společností PRE a. s., díky níž
jsme za nově uzavřené smlouvy o pronájmu získali
pro Běchovice jen v letošním roce 12 milionů Kč. Pro
následující roky je pak nájemné vyměřeno na 4,8 mi-
lionu Kč za rok. Je zarážející, že nebyla tato proble-
matika řešena již předešlými zastupitelstvy. V přípra-
vě jsou pak smlouvy o spolupráci na financování
kulturních a společenských akcí, na něž Běchovice
jen letos vyhradily 500 tisíc Kč.

Posledním významným mezníkem v životě Běcho-
vic se stalo znovu obnovení sboru dobrovolných ha-
sičů a jejich aktivní jednotky. Sbor sdružuje již na tři
desítky členů a další se nám hlásí. Primárním cílem
bylo stabilizovat oblast ochrany veřejného života
v čase nepřízni počasí, kalamit a požárů. Jednotka
projde během letošní zimy výcvikem nutným k zařa-
zení jednotky do integrovaného záchranného systé-
mu. Od jara 2011 pak budeme s dobrovolnými hasi-
či trénovat hasičský sport a též se plánuje založení
oddílu malých hasičů.

Co nás v Běchovicích trápí – doprava

Hlavním bolem Běchovic ale zůstává doprava. Kaž-
dodenní ranní a odpolední špička přetěžuje obyvate-
le v neúnosné míře. Lidé trpí i v noci, díky hluku od
kamionů rychle projíždějící centrem MČ. V této pro-
blematice jsme celé čtyři roky vyjednávali s předsta-
viteli hlavního města Prahy (pod jejíž správu Česko-
brodská spadá), leč marně. Podali jsme návrhy na
omezení dopravy pro kamiony nad 6 tun, částečné
omezení průjezdu kamionů pouze na den nebo návr-
hy různých objízdných tras. Bohužel, nic nebylo vy-
slyšeno. Pro další období tak přetrvává náročná vý-
zva v podobě řešení tohoto problému.

Dalším problémem je projekt obří křižovatky u Bě-
chovic 2 (tzv. MÚK Dubeč). Ačkoli je to problematika
na dlouhé hodiny diskusí, jedno je jisté. Zastupitelé
otevřeně a hlavně jednoznačně deklarovali své roz-
hodnutí nepodpořit jakoukoli stavbu, která nebude
splňovat zákony a hygienické limity platné v ČR. Toto
usnesení je zavazující a dává neoddiskutovatelné
mantinely v jednání zastupitelstva s investory všech
staveb. Do budoucna toto usnesení musí, a věřím, že
i bude garantovat uvážlivé kroky vedení MČ tak, aby-
chom zde neměli další problémy s nadlimitními hluky,
exhalacemi a otřesy. Všichni se můžeme přesvědčit,
co provedlo s naší MČ nekoncepční spuštění provo-
zu mýtných bran na dálnici D11, kterou dnes všech-
ny kamiony objíždějí právě Běchovicemi.

Budoucnost Běchovic nám není lhostejná. Ačkoli
se z nás stala tak trošku popelka východu Prahy, ni-
kde není psáno, že z nás v blízké době nemůže být
sebevědomá městská část s vyřešenou dopravou
(obchvatem Běchovic) a všemi prvky občanské vy-
bavenosti. My tomu rozhodně podřídíme vše.

Jiří Klůna
zástupce starosty

OHLÉDNUTÍ ZA DùNÍM V BùCHOVICÍCH

Jak se žije v Běchovicích poslední 4 léta,
aneb co je nového?

Tolik problematická Českobrodská ulice by se letos měla
dočkat opravy svého povrchu. Upraveno by mělo být i její
přímé okolí.
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Vážení spoluobčané,

vzhledem k tomu, že se dostáváme do tzv.
předvolebního období, neubráním se ani já leh-
kému bilancování. Ačkoli jsem starostou jen 3
léta, podařilo se i za tuto poměrně krátkou dobu
leccos dobrého dokončit, a některé další věci
alespoň rozpracovat. 100% úspěšnosti jsme bo-
hužel nedosáhli, a proto máme před sebou věci,
které se realizovat nepodařilo, a které bude tře-
ba uskutečnit v letech příštích.

Něco málo z úspěchů

Jako úspěch bereme dostavbu nové mateřské
školy. Investice přesahující v celkovém objemu 
70 mil. Kč byla velkým soustem pro tak malou MČ
jako jsou Běchovice. Výsledkem je sice nová ma-
teřská škola, ale pro léta 2006–2009 to byly i vel-
mi omezené investice do všeho ostatního. Neby-
la tak možnost investovat do dětských hřišť,
cyklostezek apod… I přes to, že byla výstavba
školky pro MČ vyčerpávající, jistě stála za to,
a nejlepším důkazem o dobře vynaložených pe-
nězích jsou usměvavé tváře mrňousků ve školce.

Mezi úspěchy roku 2010 se řadí získání pro-
středků na dostavbu sportovního areálu Na Ko-
runce – jehož dokončení se plánuje na konec le-
tošního roku, získání prostředků na rekonstrukci
domu č.p. 8 (ten ošklivý dům na křižovatce
v centru Běchovic 1), získání prostředků pro za-
hájení rekonstrukce bývalé restaurace Koruna
a v neposlední řadě i finance na dokončení již
dlouho očekávaného sběrného dvora.

Mnohé z investovaných částek skončili v údrž-
bě stávajících, již užívaných prostor a prostranství.
Jako příklad lze uvést novou palubovku a sprchy
v tělocvičně (Chanos) ve Sportovním centru Bě-
chovice, nově opravený mostek přes Rokytku na
chodníku mezi Běchovicemi 1 a 2, nově vzniklý
chodníček propojující nádraží Běchovice a ulici
V Potočinách, a dalo by se pokračovat asi i dále.
Poslední z investovaných částek do rozvoje Bě-
chovic které zmíním, bylo tartanové hřiště v par-
ku v Kuťatech, zateplení celé budovy základní
školy, zbrusu nové parkoviště u sportovního are-
álu Na Korunce, nebo například nově vysazený le-
sopark pod areálem VÚ Běchovice.

Celkem jsme pro Běchovice získali v letech
2006–2010 více než 300 mil. Kč.

Výzvy do dalších let

Mezi neoddiskutovatelné výzvy se řadí hned ně-
kolik projektů, které bude muset MČ dříve či po-
zději realizovat. Mezi ty nejžhavější patří přestav-

ba stávající budovy úřadu MČ na 1. stupeň zá-
kladní školy. Dětí nám raketově přibývá a v blízké
budoucnosti hrozí, že bychom nebyli schopni
uspokojit poptávku zejména po prvních ročnících
základní školy. Projekt pro přestavbu je již hotov
a investiční financování je již předjednáno.

Další z problémů k řešení je nevyhovující stav
dešťové kanalizace v našich ulicích. Část se již
v Běchovicích opravila, hlavní část však zbývá
k dokončení.

Rovněž téma cyklostezek je pro většinu aktiv-
ních spoluobčanů zajímavá. V letošním roce jsme
očekávali, že bude započata výstavba cyklostezky
Běchovice – Horní Počernice. I přes velké úsilí se
však nepodařilo dořešit majetkoprávní a jiné spo-
ry, a proto se její realizace opět o rok odkládá.

Pro období let 2010–2014 je připraven projekt
„otevřená radnice“. Cílem je otevřít lidem úřad jako
takový a zpřístupnit jej co nejjednodušeji co nej-
širší veřejnosti. Každý by tak měl dostat nejen in-
formaci o tom na co se ptá, ale v případě, že to na
radnici nebudou úředníci vědět, poradí, kde to zji-
stit, popř. kde mohou s problémem poradit jinde.
Nově pro Vás připravujeme i prodloužení pracovní
doby úřadu dvakrát v měsíci do 19.00 hod. Úřad tu
je, jistě byl, ale hlavně vždy bude pro své občany.

Poslední velkou výzvou pro vedení MČ na další
léta bude možné využití objektu staré pošty. V bu-
doucnu (po vypořádání sporů s nájemci) bychom
chtěli vyklidit nádvoří a celý objekt přizpůsobit pro
veřejnost tak, aby se v něm mohly konat farmář-
ské trhy, veřejná vystoupení, našly zde místo nové
služby a v neposlední řadě, aby i celý areál získal
jednotnou estetickou podobu.

To vše a mnoho dalšího jsou pro nás velká té-
mata k zamyšlení. Ačkoli jsme nebyli ve všem
100% a nadělali jsme i chyby, snažili jsme se je
vždy co nejrychleji napravit a hlavně je nezame-
tat pod koberec.

Vzhledem k tomu, že již pravděpodobně nebu-
du mít jinou příležitost, rád bych poděkoval všem
zastupitelům za dosavadní spolupráci, snahu na-
jít řešení a konstruktivní přístup ke složitým vě-
cem. Jejich rodinám potom děkuji za trpělivost ve
dnech, kdy proseděli mnoho hodin v komisích
a na jednáních zastupitelstva, a kdy chyběli
u společných večeří. Věřím, že ten čas nebyl zby-
tečný, a že se pro Běchovice podařilo udělat více
toho dobrého než zlého.

Přeji všem, kdo po volbách usednou do vedení
MČ chladnou hlavu, hodně dobrých nápadů
a moře trpělivosti.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Bilance let 2006–2010
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Vyjádření Občanského sdružení Zdravé životní prostředí 
k Zápisu z 54. zasedání zastupitelstva MČ Praha - Běchovice, konkrétně k bodu 23.
Informace a různé – odst. 5 a 6:

Pan Jiří Kovář, majitel firmy Starkon (stavitel byto-
vých domů Centrum I) v závěru červnového zastupi-
telstva vystoupil s emotivním projevem, v němž obvi-
nil pana Ladislava Balíka st. (důchodce), z vážného
trestného činu – z vydírání. Tvrdil, že pan Balík z něj
koncem roku 2009 chtěl vylákat vysokou finanční
částku – v řádech statisíců. Tvrdil, že pan Balík v tu
chvíli jednal za občanské sdružení a že částku žádal
za to, že nebude bránit firmě Starkon ve výstavbě dal-
ších bytových domů – tzv. Centra II.

(Jde o plánované vysoké obytné domy v centru Bě-
chovic – na místě, jež zbývá mezi domy Centrum I,
Běchovickým potokem a ulicí Mladých Běchovic. Jde
o místo, kde by si mnozí běžní obyvatelé představo-
vali daleko spíše park, než další sídliště.) Pan deve-
loper Kovář obvinil z vážného a amorálního jed-
nání nejen pana Balíka, ale prakticky celé
Občanské sdružení ZŽP. Používal výrazy typu: „Já
to nebudu nikde oznamovat“..., a zároveň to právě
oznamoval na zcela veřejném jednání a před svědky.

Argumentoval dlužním úpisem, v němž prý on – Jiří
Kovář – písemně uznal, že má dluh vůči panu L. Balí-
kovi. (Podle pana Kováře jde o potvrzení vyděračství.)
Jelikož šlo o velmi vážné obvinění a o pomluvu občan-
ského sdružení, požádala jsem p. Kováře, nechť ten
úpis okamžitě předloží zastupitelům, starostovi a mně,
coby představitelce Občanského sdružení ZŽP. Pan
Kovář to striktně odmítl, přestože údajný důkaz celou
dobu třímal v ruce. Přítomný p. Balík se chtěl nařčení
bránit, ale jelikož je částečně nedoslýchavý, neměl
přesnou vědomost o výrocích p.Kováře.Situace na jed-
nání začala být logicky silně vypjatá a bouřlivá, a sta-
rosta v té chvíli další diskuzi i jednání ukončil. Všechny
diskutující vyzval, aby spor věcně řešili na vhodnější
půdě, např. u orgánů činných v trestním řízení.

Jako místopředsedkyně oprávněná jednat v této
věci za OS ZŽP uvádím:
1. Občanské sdružení ZŽP nikoho nevydíralo

a nevydírá a důrazně se ohrazujeme proti tako-
vému nařčení. Pokud v těchto pomluvách bude
pan Kovář pokračovat, budeme se bránit práv-
ní cestou.

2. Oficiálně za OS ZŽP má oprávnění jednat pouze
předsedkyně a místopředsedkyně.

3. Pan L. Balík st. byl doposud běžným členem OS
ZŽP a předmětnou věc mi zdůvodnil takto: Dluž-
ní úpis existuje, je sepsán na částku 500 000 Kč.
Pan Kovář se takto zavázal finančně kompen-
zovat protipovodňová opatření u pozemku Balí-
kových, případně i jinde v Kuťatech, neboť nej-
prve tam sliboval realizaci těchto opatření na
vlastní náklad a pak od toho odstoupil. Jednalo
se o soukromou dohodu pana Balíka a pana Ková-
ře. Vyplaceno panu Balíkovi bylo 100 000 Kč, zby-
tek nikoliv.

4. Občanské sdružení ve věci dohody pana Balí-
ka a pana Kováře nikterak nefigurovalo. Způ-
sob, jakým pan Kovář a pan Balík svou dohodu pí-
semně ošetřili, nepovažuji za šťastný a nebyla
jsem o něm informována.

5. OS ZŽP se účastní územního řízení na umístě-
ní staveb Centrum II a namítá přitom zcela re-
gulérně všechna negativa, která tyhle uvažo-
vané stavby přinesou stávajícím i budoucím
obyvatelům Běchovic. Postupujeme pouze dle
zákona a je to právě firma Starkon, která v tom-
to řízení zatím nedokázala dostát svým zákon-
ným povinnostem, a tudíž doposud nebylo vy-
dáno územní rozhodnutí. Kromě OS ZŽP se
územního řízení účastní i sousedé stavby
(tedy i Balíkovi) a také oni se umístění staveb
brání pouze zákonnými prostředky, na což
mají právo.

6. Jelikož je ovšem paní B. Balíková předsedkyní ob-
čanského sdružení, uvědomujeme si, že tato ne-
šťastná záležitost bohužel může, přinejmenším do
svého objasnění, poškozovat pověst OS ZŽP.

Z těchto důvodů:
Výbor občanského sdružení rozhodl, že ve věci

stavby Centra II – firmy Starkon, budu za OS ZŽP
oficiálně jednat jen já, aby napříště nedocházelo
k nejasnostem, kdy jde o soukromé jednání rodi-
ny Balíkových (sousedů stavby) a kdy jde o jed-
nání Občanského sdružení ZŽP.

Ze stejných důvodů pan Balík (do vyřešení
věci) z občanského sdružení vystoupil.

Za OS ZŽP: JUDr. Petra Šubrtová, 
místopředsedkyně

Pozn. starosty
Ačkoliv se poznámka netýká shora uvedeného článku, souvislost zde přesto existuje. V průběhu prázdnin se do našich
schránek dostaly různé dopisy, popisující evidentní spor mezi shora uvedeným občanským sdružením a společností
STARKON. Vzhledem k uvedeným skutečnostem v dopise p. Balíka st. (důchodce) jsem nucen krátce reagovat. V dopi-
se se uvádí, že p. Balík hovořil s p. Kovářem, který se mu údajně svěřil, že by pozemek pro II. etapu nejraději směnil zpět
za byty se starostou Běchovic. Moje poznámka směřuje k faktu a vysvětlení, že nakládat s pozemky může pouze za-
stupitelstvo MČ a v žádném případě starosta MČ. Údajnou větu p. Kováře si pak lze vykládat v symbolické rovině anebo
jen jako vyjádření prosté vůle směnit pozemek zpět. O této variantě, ale nikdo se zastupitelstvem nejednal a proto ji lze
také vnímat jako účelovou. Ondřej Martan

starosta
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Aktuálně o Místní Agendě 21 v MČ Praha - Běchovice

V červnu proběhla mezi rodiči ZŠ Běchovice diskusní anketa na téma nově plánovaných
piknikových zastavení.

Děkujeme za Vaše odpovědi.

Výsledky ankety:
Na anketu odpovídalo celkem 118 respondentů.

1. Domníváte se, že v obci chybí místa,
kde by občané mohli v klidu trávit volný

čas, například pikniková zastavení?

3. V případě, že MČ získá dotaci na reali-
zaci nového turistického značení, budete

se účastnit diskuse, kde by mělo být 
značení umístěné?

4. Jaké další aktivity by podle Vašeho názoru
zvýšily turistický ruch v naší obci?

2. Uvítali byste turistické značení v obci –
směrovky včetně orientačních tabulí?

Založen
nových

turistických
stezek

Rozšíření
cyklostezek

Založení
nových tradic

Vybudování
informačního

centra
Rozšíření

zelených ploch

Úprava
stávajících
zelených

ploch

Vybudování hřiště
pro starší děti

a mládež

Závěry z ankety budou sloužit jako dobré vodítko pro rozhodování zastupitelstva v čase budoucím.
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Vážení čtenáři,

opět Vás zdravíme z Centra sociálních služeb Bě-
chovice a chtěli bychom se s Vámi podělit o zajíma-
vé informace.

V červnu jsme měli tu čest, že právě u nás došlo
k slavnostnímu otevření nové běchovické naučné
stezky. Jsme velmi potěšeni, že jako první odhalil sta-
rosta Ing. Martan zastavení právě u našich Domů
s pečovatelskou službou. Přijďte se i Vy podívat k za-
stávce číslo 11, a při té příležitosti si můžete napří-
klad oddechnout při hře pétanque.

Období letních prázdnin obvykle bývá spojeno
s dobou odpočinku a dovolených, chod většiny or-
ganizací se „zpomaluje“. U nás je tomu však téměř
naopak. Právě v letních měsících bývá nejvytíže-

nější Centrum krátkodobé péče, které slouží senio-
rům a jejich rodinám v době, kdy pečující například
odjíždí na dovolenou, a také o pečovatelskou služ-
bu se obvykle zvyšuje zájem (například využití
osobního automobilu). Nezaháleli jsme ani v reali-
zaci aktivit pro seniory i veřejnost, navštívili jsme di-
vadlo a kavárnu a několikrát uskutečnili oblíbené
grilování.

V srpnu jsme byli nuceni řešit havárii potrubí
v DPS II. – voda kapající ze stropu byla nepříjem-
ným překvapením, ovšem dalším bylo i to, že zá-
vada se skrývá hlouběji ve zdi. Děkuji všem oby-
vatelům DPS a klientům Centra krátkodobé péče
za trpělivost, neboť bylo potřeba rozkopat poměr-
ně rozsáhlý úsek. Nyní již voda vysychá, a já dou-
fám, že toto byla na dlouhou dobu havárie posled-
ní. Touto cestou bych také chtěla ocenit přístup
našeho zřizovatele – sjednání opravy proběhlo
bleskově.

Na září, konkrétně na sobotu 4. 9. 2010, chystáme
společně s městskou částí Praha - Běchovice a o. s.
Neposeda akci s názvem Loučení s prázdninami
a Den zdraví. Záštitu převzal starosta Ing. Ondřej
Martan. CSS Běchovice zajišťuje část zaměřenou
právě na zdraví. Bezplatně si budete moci nechat
změřit tělesný tuk, tlak, hustotu kostí či glykemii, od-
borníci na zdraví Vám poradí, příp. zodpoví Vaše do-
tazy. Připravena bude přednáška o Nordic Walking.
V průběhu odpoledne se uskuteční taneční vystou-
pení dětí (aerobic). Připraveny budou také aktivity
a soutěže pro všechny věkové kategorie. Za finanční
příspěvek na tuto akci děkujeme starostovi MČ 
Ing. Martanovi a dále Ing. Šimkovi z firmy Prago-
Board s. r. o., i všem budoucím dárcům.

Těšíme se na viděnou!

Mgr. Melanie Zajacová, 
ředitelka

Tel. 281 045 783, 775 203 100, 
melanie@cssb.cz
http://www.cssb.cz

Léto v Centru sociálních služeb Běchovice
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Nové pétanquové hřiště
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Běchovicemi vede nová naučná 
stezka

Dne 24. června 2010 byla v naší městské části
slavnostně otevřena nová naučná stezka. Má 18 za-
stavení a její délka je zhruba 3,5 km.

Informační tabule jsou umístěny u zajímavých míst
a pamětihodností obce. Mají formát A3 a text doplňu-
jí jak dobové, tak i současné fotografie. Pro snadněj-
ší orientaci je zde též přehledná mapka s rozmístě-
ním dalších nejbližších zastávek.

Stezka začíná u sportovního areálu Na Korunce
v Běchovicích II. Pokračuje ulicí K Železnici, kolem po-
mníku v parku Manželů Kotrbových, k Českobrodské
ulici, kde byl v roce 2006 vybudován nový park, a kde
jsou taktéž umístěny informační tabule. Dále nás trasa
směruje k běchovickému nádraží, kde se ponoříme do
minulosti a dozvíme se například o krveprolití, které se
u něj odehrálo v roce 1848. U říčky Rokytky, u třech
mostů, jsou další informace o železnici. Uděláme-li si
krátkou odbočku k Počernickému rybníku, najdeme ta-
buli věnující se ochraně přírody v Běchovicích a jejich
nejbližším okolí. Vrátíme se zpět a od třech mostů jde-
me proti proudu Rokytky k místu, kde se stékají tři vý-
znamné vodní toky protékající naší městskou částí. Do-
stáváme se do Běchovic I, kde v pořadí osmá tabule
pojednává o běchovické vrbě a ulici U Vrby. Následu-
jící dvě se věnují běžeckému závodu a pomníku běž-
ců. Ve středu obce si můžeme přečíst o centru sociál-

ních služeb – U sv. Anny, kulturní památce Stará poš-
ta, bývalé Poštovské zahradě a převislých jasanech,
které se sklánějí před vstupem do nákupního středis-
ka nebo o nové budově mateřské školy. Když pak pře-
jdeme na druhou stranu Českobrodské ulice, tak nás
v parku M. J. Husa uvítá další zajímavá tabule, která líčí
historii tohoto prostranství. Poté projdeme kolem zá-
kladní školy, o které si rovněž můžeme přečíst, a na
dobových fotografiích uvidíme, jak vypadala dříve. Se-
dmnácté povídání se věnuje Sportovnímu centru Bě-
chovice a naučná stezka končí u vodní nádrže Jalov-
ka, kde je její poslední zastavení.

Na naučnou stezku se také můžete podívat na in-
ternetových stránkách naší městské části.

Bc. Aleš Rudl

Mapa naučné stezky

Tabule č. 4
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SPORT

Mladé Běchovice již 18. září
Závod, který spojuje generace

Svátek české atletiky – závod Běchovice se usku-
teční letos v neděli 26. září. Závod se stal vítězem an-
kety na serveru www.behy.cz „O desítku roku 2009“,
když pro náš závod hlasovaly téměř tři stovky závod-
níků. Jeho mladší bratříček (i když mu je letos už pě-
tačtyřicet) svoji popularitu stále zvětšuje. Rok od roku
sledujeme větší zájem dětí, především v těch mlad-
ších kategoriích. Z nich pak vyrůstají borci, kteří bě-
hání zůstanou věrni a bojují na delších vzdálenostech.

Těší nás i věrnost závodníků našemu závodu. Je až
neuvěřitelné, že Martin Režňák startoval v Mladých
Běchovicích 16x, z toho osmkrát stál na stupních ví-
tězů. Druhou rekordmankou co do počtu startů je Ka-
teřina Čokrtová z Českého Brodu. Tři první a tři třetí
místa z dvanácti startů vypovídá o její kvalitě. Třetí
příčka patří Michalu Kovalovskému s dvanácti starty
a následuje jej Petr Daněk s jedenácti absolvovanými
závody. Desetkrát startovaly v závodě Mladé Běcho-
vice Lucie Řeháková (Běchovice) a Jana Kratochvílo-
vá (Sokol Hlubočepy, později PSK Olymp Praha).

Na stupně vítězů se vrací druhá generace

Ve výsledkové listině, která od počátku závodu ob-
sahuje na 7000 záznamů (a to se v některých ročnících
zachovaly údaje pouze o vítězích), můžeme najít spou-
stu zajímavých souvislostí. Například maminka zmíně-
né Lucky Řehákové – Jitka ze čtyř závodů v Běchovi-
cích tři vyhrála. Věřím, že se najde více následovníků
bývalých závodníků i na letošním jubilejním závodě. Bu-
dou si moci porovnat síly třeba s potomky přemožitelů
atletických oválů Romana Šebrleho a Róberta Štefka.

Jak se přihlásit na Mladé Běchovice? Je to jedno-
duché – stačí otevřít stránky www.mladebechovice.cz
a odeslat přihlášku k závodu. Přihlášky on-line budou
v provozu do pátku 17. září 16.00 hodin. Po tomto ter-
mínu bude startovní listina uzavřena. Přihlásit se je
ale možné ještě ve fotbalových kabinách v den závo-
du. Protože předpokládáme větší účast, byli bychom
rádi, kdyby se většina borců přihlásila předem. Defi-
nitivně se bude uzavírat startovní listina půl hodiny
před startem příslušné kategorie. Je tedy nutné přijít
opravdu včas, aby se dítě mohlo zúčastnit závodu.
Doběhnout si pro hodnotné ceny a zapojit se do lo-
sování o horské kolo. To může získat každý, kdo pro-
běhne cílem.

Pro malé děti, které budou čekat na svůj první
start, nebo pro ty, které už budou mít odběhnuto, bu-
dou probíhat na tréninkovém hřišti soutěže dětské at-
letiky. I zde budou děti odměňovány podle dosaže-
ného výsledku.

Zahájení 45. ročníku Mladých Běchovic bude za
přítomnosti starostů, sponzorů, bývalých organizáto-
rů a běžců v 8 hodin 50 minut na fotbalovém hřišti,
které nám ochotně propůjčil pan Požárek.

Rozpis závodu

V 9.00 hod. bude zahájen blok staršího žactva
(nar. 1995, 1996).
Hoši běží 1000 m, děvčata 800 m.

V 9.20 hod. odstartuje mladší žactvo
(nar. 1997, 1998).
Hoši se utkají na 800 m, dívky na 600 m.

V 9.40 hod. vyběhne nejmladší žactvo
(nar. 1999, 2000).
Hochy čeká 600 m, dívky 500 m.

V 10.00 hod. hodin nastoupí nejmladší borci
(nar. 2007–2009) na 50 metrů.

Od 10.40 hod. budou startovat rozběhy
dětí nar. 2006 na 60 m
a nar. 2005 na 100 m.

Závěrečné starty budou od 11.15 pro
děti nar. v r. 2003 a 2004 na 200 m a zá-
vodníci nar. v r. 2001 a 2002 budou soupe-
řit na 300 m.

Závěr sportovního dopoledne bude tra-
dičně patřit závodu Běchovická stovka pro
děti a mládež s postižením. Tento závod
bude odstartován v 11.45 a hned po jeho
dokončení dojde k losování majitele nové-
ho kola.

Přijďte povzbudit malé závodníky a pře-
devším – přiveďte je s sebou!

Jan Jech, ředitel závodu
Na fotografii Luďka Janduse dobíhá do cíle vítěz III. náboru  Jakub Kohoutek
(636) z Horních Měcholup
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1. Termín: 26. záfií 2010

2. Místo konání: Start: na 13 km silnice Českobrod-
ská v Běchovicích. Cíl: Praha 9 Kyje, Českobrod-
ská ulice – park Jiráskova čtvrť

3. Trať: totožná s tradiční tratí běžec-
kého závodu. Délka je 5 km.
Povrch je živicový. Kilomet-
ry budou označeny po 
1 km na vozovce.

4. Organizační výbor:
ředitel závodu: Ing.
Ivana Kafková, zá-
stupce ředitele: Mgr.
Jaroslav Svátek

5. Kategorie: Účastnit
se mohou dospělí i mlá-
dež bez rozdílu věku i po-
hlaví. U dětí do věku 10 let
doporučujeme při jízdě dopro-
vod rodičů. Jízda nebude rozděle-
na na kategorie. Start všech je najednou.

6. Měření: Dosažený čas jednotlivých účastníků ne-
bude měřen a nebude určeno pořadí v cíli. Podle
rozhodnutí pořadatele budou předány věcné ceny
a dárky od sponzorů.

7. Startovní kancelář: V neděli 26.9. v ZŠ Běcho-
vicích od  8.00 hodin nedaleko autobusové za-
stávky „Běchovice“. Uzavření kanceláře v den zá-
vodu je v 10:15 hodin

8. Start: 10:30 hodin

9. Přihlášky: Účastník získá ve startovní kanceláři
formulář přihlášky, který vyplní a při předání obdr-
ží startovní číslo. Písemné přihlášky předem nepři-
jímáme.

10. Startovné: 50 Kã (s výjimkou dětí do 18 let)

11. Doprava na místo startu: Start je dosažitelný
městskou hromadnou dopravou ze stanice met-
ra Černý most autobusovou linkou č. 261 nebo 

č. 250 do stanice Běchovice. Další možný spoj je
ze stanice metra Palmovka linkou č. 109 do sta-
nice Běchovice. Z cíle pak z autobusové zastáv-
ky Sídliště Jahodnice je možno použít autobuso-

vé linky č. 109, 208 nebo 110 – směr
metro.

12. Doprava zavazadel do
cíle: 5 minut před startem
bude odjíždět ze startu do-

dávka, do které si mohou
závodníci odložit věci,
které jim budou odveze-
ny do cíle a tam ulože-
ny k vyzvednutí.

13. Vybavení: Doporu-
čujeme chrániče ko-
len, loktů, rukou.
Přilba je povinná.

14. Zdravotní služba: zdravot-
níci po 1 km na trati, v cíli
sanita

15. Telefon: po 18 hodině – 606515002, E-mail:
I.kafca@seznam.cz

16. Internetové stránky: www.brusle-bechovice.
blog.cz

17. Všeobecná ustanovení a doporučení: Trať je
uzavřena pouze pro veřejnou dopravu, autobusy
MHD projíždí po své původní trase. Závodníkům
proto doporučujeme dodržovat
pravidla silničního provozu
a pokyny pořadatelů.
S výjimkou startu je
třeba jet v pravé části
vozovky. Pokračová-
ní v jízdě za cílem
i návrat do Běchovic
na bruslích je zaká-
zané, s ohledem na
probíhající masový
běžecký závod.

In-line Běchovice
Organizátor tradičního silničního běžeckého závodu Běchovice-Praha pořádá

7. ROâNÍK JÍZDY NA KOLEâKOV¯CH BRUSLÍCH

Tímto 7. ročníkem využíváme pěknou trať s kvalitním povrchem při vyloučení veřejného
provozu. Závod pořádá TJ Sokol Běchovice za podpory ZŠ Běchovice,

Městské části Praha-Běchovice a Městské části Praha 14.
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Dětský den na kolečkách

Dne 30. 6. 2010 se
konal na areálu Na Ko-
runce od 17:30h. pro
děti v oddíle kolečko-
vého bruslení vedené-
ho Ivou Kafkovou „Dět-
ský den na kolečkách“.
Každý, kdo dorazil na
pravidelné bruslení do-
stal list papíru, kde mu
Katka Majstrová ve-
psala jeho jméno a pak
už mohl do připrave-

ných okének jednotlivých atrakcí získávat body, sa-
molepky či obrázky za splněný úkol. Rodiče – po-
mocníci a dva už starší bruslaři – Honza Burian
a Kristýna Tesaříková hravě zvládli přípravu svých
stanovišť – 1. Hod na tygra za jízdy na kolečkových
bruslích, 2. slalom pozadu, 3. slalom s balonem na
lžíci, 4. nakreslení brusle, 5. převážení vody a plně-
ní nádoby, 6. hod kroužky, 7.skok do výšky, 8. pře-
jezd překážky, 9. jízda v holubičce,10. vození rybi-
ček. Focení se ujala Martina Hřebíčková. Děti měli

vše za neuvěřitelných půl hodiny hotové a pak ná-
sledovalo předání dárků a vyhlášení a předání dár-
ků v průběžné celoroční soutěži oddílu. Nakonec
jsme si všichni dali v místním bistru svojí oblíbenou
zmrzlinu. Tímto jsme se rozloučili a rozjeli na prázd-
niny. Ale samozřejmě, že chodíme bruslit i o prázd-
ninách. Protože až do konce září trvá naše celoroč-
ní soutěž v oddíle. A máme před s sebou ještě 8
závodů a jízdy noční Prahou! Chtěli bychom tímto
poděkovat za finanční příspěvek MÚ Běchovice, ze
kterého se tyto aktivity v rámci uděleného grantu
mohou vyúčtovat! A z čeho máme největší radost!
Určitě ze stejných dresů, kde na zádech máme TJ
Sokol Běchovice.

A ještě nabídka: nejprve pro děti a rodiče z Bě-
chovic! Je zatím možnost pro kategorii fitness
přihlásit se do oddílu kolečkového bruslení – za-
čátečníci a mírně pokročilí, v termínu bruslení
(do cca konec září 2010) – každé pondělí od
18–9 hod. Podmínka je helma (může být i cyk-
listická), chrániče rukou, loktů a kolen. Informa-
ce po 18h. na tel. 606 515 002.

„JAK SI VEDEME?“ a „JAK SE NÁM VEDE?“

Dovolte, abych se na začátek mimo rámec rubriky
trochu rozepsal o tomto tématu. Tedy „Jak si vede-
me?“, a také „Jak se nám vede?“. Přestože prostoru
k vyjádření svého názoru má každý běchovičák
a každý, koho fotbal zajímá dostatek (komentáře na
našem webu, příspěvek do ŽB nebo i osobní kontakt),
je názorů jako šafránu. Mohu se tedy omezit pouze
na vlastní pohled a částečně také pohled mých kole-
gů a kamarádů od fotbalu. Dopředu dávám najevo, že
si uvědomuji množství problémů v naší společnosti
a také obci, které určitě zasluhují více pozornosti ne-

žli „pouhý sport“, potažmo fotbal. Na druhou stranu,
jak by se měly problémy řešit? Myslím si, že některé
problémy ani vzniknout nemusí, dá se jim jednoduše
předejít. Za dva a půl roku, co zde natrvalo žiji, jsem
poznal, že obecní život je starostí pouhé hrstky spo-
luobčanů. Ano, dnešní doba dá člověku zabrat, při-
náší neustálý shon, stres, a celkový spěch za něčím
a víc času nezbývá. Starám se hlavně o mládežnický
fotbal a chtěl bych jen na tomto modelu ukázat, jaký
význam má pro nás všechny. Že to není pouhé bě-
hání za kulatým nesmyslem, a že ti, kdo ho dělají,

☞



z toho mají určitě prospěch – protože jinak by to ne-
dělali.

Mládežnický kolektivní sport má velký význam pro
společnost. Formuje a vytváří osobnost již od rané-
ho věku. Dává zodpovědnost jedinci za sebe samot-
ného, ale zároveň i zodpovědnost za svoje spolu-
hráče, a to vše pod vedením dobrovolných trenérů.
Učí jedince rozlišovat a poznávat, co je dobré a co
špatné. Základ, který se naučí a pochopí ho, auto-
maticky přenáší dál do svého života, a to i do pro nás
běžného a obyčejného občanského soužití. Platí
zde, že „Člověka můžu pochopit až v okamžiku, kdy
mu porozumím!“. Dále vychovává u jedince vztah
také ke svěřenému majetku a učí si věcí vážit. Toto
vše a ještě mnoho dalšího se v rámci fotbalu snaží-
me děti naučit a předat tou nejpřirozenější formou –
hrou! I my chodíme do práce, škol a máme rodiny.
Můžete namítnout, že nás nikdo nenutil a je to naše
věc. Ano, Vy, kdo zastáváte tento názor, máte zcela
určitě pravdu a souhlasím s Vámi. Na druhou stranu
zastávám názor, že my, trenéři patříme mezi šťastné
lidi. Děláme svého koníčka a ještě jsme touto čin-
ností prospěšní. Je potřeba si uvědomit, že dítě, tedy
jedinec od narození do 18. roku svého věku, ať je náš
vlastní, nebo prostě jen od sousedů, vyžaduje naši
pozornost, náš zájem o něj. V okamžiku, kdy je po-
nechán bez zájmu a v anonymitě, automaticky se
staví na odpor formou negace všeho, co je v jeho
blízkosti. Můj osobní postřeh je v případě „problema-
tického skateparku“. Přišel nový správce a chce po
nás změny. My ještě nevíme co bude nového, ale au-
tomaticky říkáme ne! My jsme zde pány, protože
společnost nám tento prostor vyčlenila a ohradila,
a my si tu můžeme dělat co chceme!“ Stálo to něja-
kou námahu, řadu diskuzí, vysvětlování. A dnes
mohu konstatovat, že již nejsme na válečné stezce
jako na začátku. Tu a tam se objeví ještě nějaký ten
zatvrzelý jedinec, který si musí dokázat, že má na-
vrch, ale mladí, opravdoví „skejťáci“ jako kolektiv pře-
hodnotili priority a pochopili, že nikdo jim nic nebe-
re, ale naopak nabízí! Nechci Vás ve fotbalové
rubrice zatěžovat skateparkem, berte to jako názor-
ný příklad. Takovýto způsob jednání totiž převládá
v drtivé většině lidí.

Abychom tuto činnost mohli dobře a v klidu pro-
vozovat, je nezbytné kvalitní zázemí. Samozřejmě,
že je vždy co zkvalitňovat a zlepšovat. Mám ale zku-
šenosti z jiných míst, kde jsem v minulosti působil
a zodpovědně mohu říci, že takové podmínky jaké
jsou vytvářeny nám nikdo v dalekém širokém okolí
nemá! Velký dík patří bezesporu panu starostovi Ing.
Ondřeji Martanovi a celému zastupitelstvu obce
a Petrovi Požárkovi. Formou grantu nám zajistili kva-
litní „bezpečné“ branky a sady dresů pro hráče. Dále
novou šatnu pro malé fotbalisty, probíhá výstavba
travnatého mini hřiště pro naši školičku. Na trénová-
ní, vedle budovy ÚMČ vznikne pro návštěvníky fot-
balového hřiště malé hřišťátko s klouzačkou a kolo-
točem, ve Sportovním centru byla zrekonstruována
sportovní hala a vybudována tribuna pro dvě stě di-
váků, vzniklo hřiště na plážový volejbal a mini fotbal,
koncem září zde bude provedena pokládka trávníku
třetí generace s osvětlením. Myslíte si, že takovéto
věci jsou běžnou záležitostí ve všech pražských
a mimopražských obvodech či okresech? Také jsem
slyšel, že se neustále píše o jedněch a těch samých
lidech jako Požárek, Martan, nebo ÚMČ a zastupi-
telstvo. Na to mohu odpovědět pouze jediné.Tito lidé
mají opravdový zájem o rozvoj obce, skutečně na-
slouchají potřebám ostatních, jsou ochotni komuni-
kovat a reagovat na nápady, návrhy a podněty. Z těch
poté vznikají nové věci, jako například zde, v oblasti
sportu. To jsou ti, kterým patří naše poděkování za
to, co máme a čeho můžeme jako sportovní organi-
zace využívat. Rád bych psal o dalších. Trenéři jsou
hnacím motorem veškerých činností, rodiče jsou vel-
kými fandy a podporovateli a ochotně se vším po-
máhají. Samozřejmě je zde řada dalších bezejmen-
ných, kteří byť maličkostí pomohou.Tím, co se kolem
fotbalu v Běchovicích a také podle reakcí z okolí děje,
jsem přesvědčen, že fotbal děláme opravdu dobře.
Je to pro nás také závazek v činnosti zodpovědně
pokračovat a rozvíjet ji. Bez Vás všech to ale nepů-
jde. Buďte nám věrni, buďte naše opora a povzbu-
zujte nás „SRŠNI DO TOHO!!!“.

Milan Štěpán
Trenér našich Sršňů 

a správce Sportovního centra Běchovice
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Výsledky mladých 
Sršňů

ŠKOLIČKA

V sobotu 19. 6. 2010 naši nejmenší odjeli na fotbalo-
vý turnaj do sousední Dubče. Na stadionu Čechie se
konal turnaj pod záštitou starosty městské části za
účasti 12 mužstev. Bohužel jsme nedopadli dobře.

V krátkém sledu dva dny před turnajem postihla naše
fotbalisty viróza a Katka odjela pouze se šesti hráči.
Za úmorného vedra však v tomto počtu naši fyzicky
nestačili (hráli bez střídání) a po základní skupině mu-
seli z turnaje odstoupit. Děkujeme Vám za statečnost
a reprezentaci běchovického fotbalu.

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA

V sobotu 19. 6. 2010 se na běchovickém hřišti
uskutečnil II. ročník fotbalového turnaje „Běcho-



vický sršeň 2010“.Turnaje se celkem zúčastnilo 16 muž-
stev a byly k vidění opravdu vydařené zápasy!

Účastníci turnaje:
Skupina A – AFK Spartak Kbely, SK Brandýs-Boleslav, So-

kol Vyšehořovice, Kablo Kladno.
Skupina B – Běchovičtí sršni, SK Aritma Praha, SK Union

Čelákovice, AC Sparta Praha–dívky.
Skupina C – AFK Union Žižkov, Sokol Kounice, FK Nerato-

vice, FK Újezd nad Lesy.
Skupina D – FK Klánovice, Pragis Satalice, SK Český Brod,

FK Viktoria Žižkov.

Naše mužstvo Sršňů se utkalo ve skupině B s těmito týmy
a výsledky:
Běchovičtí sršni – SK Aritma Praha 1 : 1
Běchovičtí sršni – SK Union Čelákovice 0 : 1
Běchovičtí sršni – AC Sparta Praha–dívky 0 : 4

V základní skupině jsme obsadili 4. místo se ziskem 1 bodu
a skóre 1 : 6.

V semifinále jsme se utkali s mužstvem Kablo Kladno. Po vy-
rovnaném zápase, který skončil remízou 1 : 1, přišly na řadu
penalty.Ty lépe zvládlo mužstvo z Kladna a naši kluci tak bo-
jovali o celkové umístění s mužstvem Pragisu Satalice. Toto
utkání Sršni vyhráli 1 : 0, a obsadili konečné 15. místo.

Konečné umístění mužstev:
1. AC Sparta Praha–dívky
2. FK Viktoria Žižkov
3. Sokol Kounice
4. Sokol Vyšehořovice
5. AFK Union Žižkov
6. AFK Spartak Kbely
7. SK Český Brod
8. SK Aritma Praha
9. SK Brandýs-Boleslav

10. FK Klánovice
11. SK Union Čelákovice
12. TJ Neratovice
13. FK Újezd nad Lesy
14. Kablo Kladno
15. Běchovičtí sršni
16. Pragis Satalice
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Oddílové okénko

Letní měsíce jsou všeobecně brány jako
čas odpočinku, relaxace a užívání si pěk-
ného slunečného počasí. My od mláde-
žnického fotbalu jsme tento čas využili
k zodpovědné přípravě na nadcházející
mistrovskou sezónu. Kromě nezbytné in-
ventury a přípravy potřebného materiálu
jsme usilovně pracovali na přípravě letního
soustředění pro naše přípravky.Podařilo se
nám zajistit velmi hezký penzion Zvonice
v Kořenově na klidném místě, kde strávíme
celý týden. Příprava bude zaměřena hlav-
ně na práci s míčem, je to naše největší sla-
bina, a pokusíme se na tomto zapracovat.
Mistrovská sezóna pro nás začíná již první
zářijový víkend. Rozpis zápasů jednotli-
vých kategorií je uveden v tomto čísle ŽB,
na webových stránkách běchovického fot-
balu a na webu Pražského fotbalového
svazu. V plánu soustředění je návštěva
sklárny v Harrachově, pěší túra na roz-
hlednu Štěpánka a přátelské zápasy
s mužstvem Jiskry Harrachov. Budeme si
přát hezké počasí a snad se nám poštěstí.
V domácích prostorách nás v září čeká do-
končení travnatého mini hřiště pro trénin-
kové účely a zápasy školičky. Bude potře-
ba zavést závlahu a celkově zkulturnit
prostor okolo. Oslovujeme tímto s prosbou
naše fanoušky a rodiče, zda by nám přišli
na pomoc, aby naše prťata měla hezké
hřiště. Datum konání brigády bude zveřej-
něn na fotbalových webových stránkách.

Nejlepší hráč turnaje Tereza Prokůpková
AC Sparta Praha

Nejlepší brankář Matěj Šmída
Běchovičtí sršni

Nejlepší střelec Petr Daněk
FK Viktoria Žižkov

Objev turnaje Jakub Klouda
Pragis Satalice



STARŠÍ PŘÍPRAVKA

V sobotu 26. 6. se mužstvo starší přípravky zú-
častnilo II. ročníku turnaje PETR. Za účasti sedmi
mužstev se hrálo systémem každý s každým.

Turnaje se zúčastnila tato mužstva:
Běchovičtí sršni
Podlipan Přišimasy
FK Újezd nad Lesy
Slovan Bohnice
Sokol Dolní Počernice
SK Český Brod
SK Hostivař

Naši Sršni dosáhli těchto výsledků:
Běchovičtí sršni – Podlipan Přišimasy 3 : 0
Běchovičtí sršni – FK Újezd n. L. 0 : 4
Běchovičtí sršni – Slovan Bohnice 0 : 1
Běchovičtí sršni – Sokol D. Počernice 0 : 0
Běchovičtí sršni – SK Český Brod 0 : 2
Běchovičtí sršni – SK Hostivař 0 : 1

Po těchto výsledcích jsme obsadili konečné 6. místo.
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Nejlepší střelec turnaje Martin Mruvčínský
FK Újezd n. L.

Nejlepší brankář Ondřej Vacek
Běchovičtí sršni



Rubrika „Jak se nám vede?“

Od zářijového vydání máme novou rubriku „Jak se
nám vede?“. Zde se setkáte s aktualitami nejen
z vlastního tábora v podobě pozitivní či negativní kri-
tiky, názory a ohlasy jiných oddílů či partnerů, ale
také s postřehy a perličkami z ryze fotbalového živo-
ta. Věřím, že si tato rubrika získá Vaši oblibu a bude
příjemným zpestřením zpravodaje Život Běchovic.

Prvním příspěvkem je zde potěšující zpráva. Jako
velmi kvalitní hřiště a zázemí si nás vybral oddíl SK
Slavia Praha k sehrání několika přátelských zápasů
mužstev mladšího a staršího dorostu. V červenci
a srpnu bylo tedy k vidění několik velmi kvalitních zá-
pasů, které rozhodně potěšily oko diváka.

ROZPIS MISTROVSKÝCH ZÁPASŮ 
– podzim 2010

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA – soutěž H3A – II. třída
Pá 3. 9. 18.00 Újezd n. L. – Běchovičtí sršni
Ne 12. 9. 14.30 Běchovičtí sršni – Libuš
Pá 17. 9. 17.00 Kyje – Běchovičtí sršni
Ne 26. 9. 14.30 Běchovičtí sršni – SK Střešovi-

ce B
So 2. 10. 9.30 Cholupice – Běchovičtí sršni
Ne 10. 10. 14.30 Běchovičtí sršni – Zlíchov
Pá 15. 10. 16.00 Řeporyje – Běchovičtí sršni
Pá 22. 10. 16.30 Sportovní J. Město – Běchovič-

tí sršni
Ne 31. 10. 14.30 Běchovičtí sršni – Chodov

STARŠÍ PŘÍPRAVKA – soutěž G3D – II. třída
Ne 5. 9. 10.30 Bohemians 1905 – Běchovičtí

sršni
Ne 12. 9. 15.30 Běchovičtí sršni – Šeberov
So 18. 9. 11.30 Cholupice – Běchovičtí sršni
Ne 26. 9. VOLNO
Ne 3. 10. 15.30 Běchovičtí sršni – Kyje
So 9. 10. 10.30 Bohnice – Běchovičtí sršni

Ne 17. 10. 15.30 Běchovičtí sršni – Bílá Hora
Pá 22. 10. 16.00 Řeporyje – Běchovičtí sršni
Ne 31. 10. 15.30 Běchovičtí sršni – Újezd n. L.
Ne 7. 11. 12.45 Štěrboholy – Běchovičtí sršni
Ne 14. 11. 15.00 Běchovičtí sršni – Radotín 

MUŽI – soutěž A4B – II. třída
Ne 5. 9. 17.00 Běchovice – Hloubětín
So 11. 9. 10.30 Rapid – Běchovice
Ne 19. 9. 16.30 Běchovice – Chabry
Ne 26. 9. 16.30 Běchovice – Březiněves
So 2. 10. 10.30 Union Žižkov – Běchovice
Ne 10. 10. 16.00 Běchovice – Troja B
Ne 17. 10. 15.30 Ruzyně – Běchovice
Ne 24. 10. 15.30 Běchovice – Kbely B
Ne 31. 10. 14.30 Třeboradice B – Běchovice
Ne 7. 11. 14.00 Běchovice – Čechie Smíchov
So 13. 11. 14.00 Vinoř – Běchovice
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SK Slavia Praha – FK Pardubice 1 : 1 (0 : 0)

SBOR DOBROVOLN¯CH HASIâÒ

Vážení členové SDH Běchovice, vážení příznivci hasičů,
v srpnu 2010 postihly sever České republiky rozsáhlé povod-

ně, srovnatelné snad jen s tím, co proběhlo v roce 2002 a co
i v Běchovicích dobře známe. Výška vodní hladiny, rychlost s ja-
kou povodně přišly, ale i škody které napáchaly, jsou srovnatel-
né. To, čím se lišily, jsou zejména charakter záplavy a doba, za
jakou voda opadla.

Hlavní rozdíl a zároveň zdroj většiny obtíží v obci Raspenava,
kde jsme s hasiči byli pomáhat, byla rozvodněná (poměrně
prudká) řeka Smědá. V roce 2002 jsme viděli, jak voda stoup-

Jednotka dobrovolných hasičů z Běchovic byla také pomáhat 
v severních Čechách



ne, drží se několik dní a následně klesne. V Raspe-
navě voda přitekla ve velké nárazové vlně (v někte-
rých místech dosahovala výšky až 7 metrů) a co se
jí postavilo do cesty, smetla. Škody na majetku jsou
katastrofální díky síle vody, která s sebou strhla
množství stromů a přinesla do poničených domů ob-
rovské množství odpadu.

Nově založená běchovická jednotka dorazila na
místo před osmou ráno v sobotu 14. srpna. Celý den
jsme pomáhali lidem v poškozených domech s úkli-
dem zahrad, odvozem naplaveného odpadu a v ne-
poslední řadě čištění vnitřku domů. Spoušť, kterou
jsme ale viděli, není možné uklidit bez těžké techni-
ky, a té byl na místě fatální nedostatek. Co se dalo,
jsme uklidili. Za 11 hodin práce devíti lidí se podařilo
pomoci lidem ve třech domech. Dalších několik set
jich zbývá. Pohled na poničená stavení, ohromné
množství práce a peněz, které bude třeba vynaložit
na sanace a rekonstrukce, a nejistota opakování stej-
né události jsou těžko stravitelný koktejl asi pro kaž-
dého. Ačkoli se některým z Vás může jevit zmíněná
sobota jako zbytečný adrenalin, my to tak nevidíme.
Vděk a nefalšované dojetí lidí ze zasažené oblasti
jsou jediným opravdovým důkazem toho, že náš čas
a pomoc (vč. pomoci všech ostatních jednotek zá-
chranného systému) v místě nebyly zbytečné.

MČ Praha-Běchovice se také podílela na pomoci.
Raspenava od Běchovic dostala přímou finanční po-
moc 50 000 Kč a dalších 10 000 Kč v podobě hmot-
né pomoci, kterou doručili hasiči.

Chtěli bychom našim členům jednotky dobrovol-
ných hasičů poděkovat za jejich čas, nasazení a ob-
rovský kus práce, který odvedli bez nároku na jedi-
nou korunu odměny. Jsme přesvědčeni, že to byl
nejlepší test akceschopnosti nové jednotky a zároveň
velká zkušenost k nezaplacení.

Tomáš Hrubý – velitel JSDH
Ondřej Martan – starosta
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K¤ÍÎOVKY A SUDOKU
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Řešení sudoku a dětské doplňovačky naleznete 
na straně 43.
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ÎIVOTNÍ PROST¤EDÍ

Přírodní bohatství

Zajímavé přírodní lokality 
v okolí Běchovic

Klánovický les a jeho chráněná území

Východní polovinu městské časti ohraničuje Klánovický les,
nazývaný též Vidrholec. Ten je největším lesním komplexem
na území hlavního města Prahy a má tak významnou rekre-
ační funkci.

Podíváme-li se do historie lesa, tak zjistíme, že ve středově-
ku se zde nacházelo několik vesnic: Hol, Lhota nad Úvalem
(v některých pramenech nazývaná Vidrholec), Slavětice a Žák Okraj přírodní rezervace Klánovický les

Představte si to ticho ...

????
A ještě malá hádanka.

Poznali jste na snímku 
autora citátu?

Pokud ne, máme pro vás
malou nápovědu

Řešení křížovky naleznete
straně 43

V tajence naleznete dokončení
následujícího citátu
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spolu s řadou ryb-
níků, polí a lesů. Po
zániku těchto vsí
v 16. a 17. století tu
vzniká souvislý les,
kterým procházela
důležitá zemská
stezka z Prahy na
Moravu (dnešní sil-
nice Praha – Kolín).

Po třicetileté vál-
ce hledali ve zbyt-
cích opuštěných

osad útulek vojenští zběhové a různí zbojníci a lap-
kové. Lupiči zde v jednu dobu tvořili nebezpečnou
družinu Petrovských, jejichž jméno bylo převzato do
pohádky Zvířátka a Petrovští. Na obranu před lupiči
byly na místech bývalých vsí postaveny myslivny.

Dvacátého srpna 1845 projel po trati zbudované
napříč Klánovickým lesem první vlak řízený jejím sta-
vitelem Janem Pernerem. V roce 1874 odkupuje část
pozemků pan Klán, a od roku 1878 zde začíná vzni-
kat nová osada s názvem Klánovice.

O tom, že Klánovický les je cenným územím, svěd-
čí to, že celá pražská část lesa je zahrnuta do přírod-
ního parku Klánovice-Čihadla, kterým byl vyhlášen
v roce 1991. Od 80. let minulého století zahrnuje pří-
rodní rezervace Klánovický les tři zvláště chráněná
území: Blatov, Cyrilov a Vidrholec. V roce 2009 k nim
přibyla přírodní památka Prameniště Blatovského po-
toka. Část lesa a jeho přilehlé okolí nejblíže k Běcho-

vicím společně s Xaverovským hájem byla zařazena
mezi evropsky významné lokality NATURA 2000.

Přírodní rezervace Klánovický les má rozlohu té-
měř 320 ha. Mezi hlavní důvody ochrany patří spon-
tánní hybridy bříz a porosty bezkolencových doubrav.
V lese převládají dubové porosty, které se střídají
se smrky, modříny a borovicemi. Místy se vyskytu-
je habr a bříza, a v menší míře i další listnaté stromy.
Můžeme zde potkat zajíce, bažanty, lišky, srnčí a čer-
nou zvěř. Ornitologové zaznamenali přibližně 60 dru-
hů hnízdících ptáků.

Přírodní památka Prameniště Blatovského potoka
chrání biotop pramenné oblasti Blatovského potoka,
který je tvořen oligotrofní rašelinnou březinou s bo-
hatými porosty rašeliníků, na něž je vázán výskyt
vzácných druhů bezobratlých živočichů a hub.

Lokalita soustavy NATURA 2000 byla vyhlášena
proto, aby ochránila poměrně rozsáhlé plochy přírod-
ně blízkých ekosystémů na okraji velkoměsta. Území
má velký význam i z hlediska fytocenologického
a ochrany genofondu.

Klánovický les je místem pro krátké i dlouhé pro-
cházky. Je protkán velkým množstvím značených tu-
ristických tras, nechybí ani naučná stezka. Z Běcho-
vic do lesa vede modrá a červená značka. Široké
cesty jsou vhodné pro cyklistiku. Pro krátké procház-
ky lesem je výborným výchozím místem železniční
zastávka Praha-Klánovice.

Sami se tak můžete přesvědčit o jeho hodnotách
a potřebnosti zachování celistvosti celého lesního
komplexu. Bc. Aleš Rudl

Detail větvičky dubu zimního (Quercus
petraea Liebl.)

OKÉNKO ZDRAVÍ

Ordinaãní doba praktického lékafie pro dospûlé

CURATIO, s. r. o., Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9-Běchovice
telefon: 281 930 869

MUDr. Viera Zemanová

Ordinační Prevence, těhotné, Návštěvní
doba vstupní – objednání služba

Pondělí 8–12 12–13 13–15

Úterý 9–12 12–14 14–16

Středa 8–12 12–13 13–15

Čtvrtek 13–18 15–18 11–13
(jen pro zaměstnané)

Pátek 8–12 12–13 13–15

internetové stránky: www.ordinacebechovice.cz

V odpoledních hodinách návštěvní služba, předoperační a dispenzární prohlídky. V nepřítomnosti zastupuje
MUDr. Hana Nováková, Dolní Počernice, Národních hrdinů 587, tel. 281932371.
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Ordinaãní doba praktického lékafie pro dûti a dorost

Za poštovskou zahradou 479, Praha 9-Běchovice, 190 11, tel: 281 932 021
Národních hrdinů 587, Praha 9-Dolní Počernice, 190 12, tel: 281 931 355

www.alergologie-pediatrie.cz

PO 7,00 – 11,00 11,00 – 12,00 17,00 – 18,00
Dolní Počernice Běchovice po alergologii

Dr. Radina Pro nemocné Prevence+Kontroly Návštěvy –
OBJEDNANÍ

ÚT 7,00 –10,00 10,00 – 13,00
Běchovice Pro nemocné Prevence+Kontroly
Dr. Nožičková OBJEDNANÍ

STŘ 7,00 – 10,30 10,30 – 12,00 17,00 – 18,00
Dolní Počernice Běchovice po alergologii

Dr. Radina Poradna-kojenci Pro nemocné Návštěvy –
OBJEDNANÍ OBJEDNANÍ

ČT 12,00 – 15,00 15,00 – 18,00
Dolní Počernice Pro nemocné PrevenceDr. Nožičková Kontroly

PÁ 7,00 – 10,00 10,00 – 13,00
Běchovice Poradna-kojenci Pro nemocnéDr. Radina OBJEDNANÍ

Máme smlouvy s uvedenými zdravotními pojišťovnami: VZP (111), VoZP (201), OZP (207), ZPMVCR
(211), ZP Metal-Aliance (217), CNZP (222), ZP Média (228) ), Revírní bratrská pokladna ZP (213).

Ordinaãní doba alergologické ambulance

Za poštovskou zahradou 479, Praha 9-Běchovice, 190 11, tel: 281 932 021

MUDr. Jan Radina

PO 13,30 – 17,00

STŘ 13,30 – 17,00

Objednávání a informace  jsou možné telefonicky i v ordinační době dětské ambulance (PLDD).

Alergologie je hrazena pojišťovnami : VZP (111), VoZP (201), OZP (207), ZPMVCR (211), ZP Metal-Alian-
ce (217), CNZP (222), ZP Média (228), Revírní bratrská pokladna ZP (213).

Lékafiská dûtská pohotovost – hlavní mûsto Praha  

PRAHA  2  

Všeobecná fakultní nemocnice v Praze, Klinika dětského a dorostového lékařství
Ke Karlovu 2, Praha 2

Tel: 224 967 776, 224 967 777

Ordinační hodiny:
Pondělí – Čtvrtek: 19.00 – 06.00, Pátek: 16.00 – 07.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz   
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PRAHA  4

Fakultní Thomayerova nemocnice s poliklinikou,  Vídeňská 800, Praha 4, Pavilon B 1

Tel: 261 083 783

Ordinační hodiny:
Pondělí – Pátek: 19.00 – 06.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz   

PRAHA 5

Fakultní nemocnice v Motole, V Úvalu 84, Praha 5

Tel: 224 433 654

Ordinační hodiny:
Pondělí – Pátek: 19.00 – 07.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz   

PRAHA 8

Fakultní nemocnice Na Bulovce, Budínova 2, Praha 8, Pavilon č. 15

Tel: 283 842 224, 226 082 673

Ordinační hodiny:
Pondělí – Pátek: 16.00 – 06.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz   

PRAHA 9

Poliklinika Prosek, Lovosická 40/440, Praha 9

Tel: 286 881 517

Ordinační hodiny:
Pondělí – Pátek: 19.00 – 06.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz 

PRAHA 10

Poliklinika Plaňanská, Plaňanská 573/1, Praha 10

Tel: 281 019 244

Ordinační hodiny:
Pondělí – Pátek: 19.00 – 07.00
Sobota, Neděle, svátek: nepřetržitý provoz

Dermatologie

Za Poštovskou zahradou 479, 190 11 Praha 9-Běchovice 
(budova MČ Praha-Běchovice), IČO: 66002541
objednávání pacientů: ordinace  281931759, GSM: 602 832 650

MUDr. Ivana Stejskalová
sestra: Lucie Vejsová

Pondělí 7:30 – 8:00 12:30 – 15:00
– odběry (pouze na objednání)

8:00 – 12:00

Úterý 7:15 – 12:00 12:30 – 15:00
(pouze na objednání)

Středa 7:30 – 8:00 – 12:30 – 15:00
odběry (pouze na objednání)

8:00 – 12:00

Čtvrtek 8:00 – 14:00 14:30 – 15:30 – převazy
KLINICKÝ DEN 15:30 – 18:00

Pátek 8:00 – 12:00
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Informace pro pacienty
Přednost v ošetření mají předem objednaní pacienti, neboť v ordinaci je zaveden objednávací systém,
proto prosím pacienty, aby se ve vlastním zájmu objednávali.

V naší kožní ordinaci nabízíme:
– komplexní kožní léčbu včetně bradavic – pro děti i dospělé, možnost nebolestivého ošetření, ze-

jména na chodidlech
– lékařská kosmetika (odstraňování stopkatých výrůstků, odstraňování stařeckých   bradavic a pig-

mentací, léčba keloidních jizev)
– komplexní ošetření pro ženy i muže prováděné zkušenou zdravotní sestrou-kosmetičkou pod do-

hledem dermatologa (klasické ošetření – čištění, masáže, aplikace masek včetně parafinových,
též speciální postupy jako doplňková léčba akné, rozšířených žilek, rosacey)

– ošetření laserem (léčení jizev, akné, oparů, bércových vředů, ekzémů, strií a proleženin)
– doplňkový prodej léčebné a hypoalergenní kosmetiky

POLICIE INFORMUJE

AUTOLÉKÁRNIČKY A MOTOLÉKÁRNIČKY

Dne 31. srpna 2009 byla ve Sbírce zákonů uveřejněna vyhláška
č. 283/2009 Sb., kterou se mění vyhláška Ministerstva
dopravy a spojů č. 341/2002 Sb., o schvalování technické
způsobilosti a o technických podmínkách provozu
vozidel na pozemních komunikacích, ve znění pozdějších
předpisů. Došlo tím i ke změně požadavků na obsah
motolékárniček a autolékárniček, a to s tím, že počínaje
dnem 1. ledna 2011 musí být ve všech vozidlech
registrovaných v ČR, tedy i v těch starších, užita lékárnička,
která odpovídá novelizované vyhlášce, včetně jejího doplnění
letákem o postupu při zvládání dopravní nehody.

SHRNUTÍ – CO, JAK, PRO KOHO A OD KDY PLATÍ?

Automobilisté:
do 31. prosince 2010 mohou mít autolékárničku
s obsahem dosud předepsaným nebo s obsahem
podle nových požadavků – viz níže,
od 1. ledna 2011 jen podle nových požadavků
(platí pro všechna, i starší vozidla).

Motocyklisté:
až do 30. září 2011 může být motolékárnička s ob-
sahem dosud předepsaným, nebo podle vyhláš-
ky ze srpna 2009 (s resuscitační rouškou), anebo
podle zatím nejnovější vyhlášky (s resuscitační
maskou),
od 1. října 2011 jen podle nejnovějších požadav-
ků – viz níže (platí i pro starší motocykly).

Právní úprava rozlišuje následující typy 
lékárniček
a) motolékárnička – tj. lékárnička pro motocykly (vo-

zidla kategorie L)
b) autolékárnička velikosti I. – tj. lékárnička pro mo-

torová vozidla s nejméně čtyřmi koly, s výjimkou
motocyklů a vozidel pro hromadnou přepravu osob

c) autolékárnička velikosti II. – tj. lékárnička pro vo-
zidla pro hromadnou přepravu osob s obsaditel-
ností do 80 cestujících včetně

d) autolékárnička velikosti III. – tj. lékárnička pro
vozidla pro hromadnou přepravu osob s obsadi-
telností více než 80 cestujících (pro vozidla měst-
ské hromadné přepravy osob je dostačující auto-
lékárnička velikosti II bez ohledu na jejich
obsaditelnost)
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OBSAH LÉKÁRNIâEK V MOTOROV¯CH VOZIDLECH

PODLE NEJNOVùJ·ÍCH POÎADAVKÒ:

1. Motolékárnička (lékárnička pro motorová vozidla kategorie L) 

Zdravotnický materiál množství (ks) 

a) Obvaz hotový s 1 polštářkem 1
(šíře nejméně 8 cm, savost nejméně 800g/m2)  

b) Obvaz hotový s 2 polštářky 1
(šíře nejméně 8 cm, savost nejméně 800g/m2) 

c) Šátek trojcípý (z netkaného) textilu (délka stran nejméně 960 x 1360 x 960 mm) 1
d) Náplast s polštářkem (velikost 8 cm x 4 cm, minimální lepivost 2,5 N/cm) 3
e) Obinadlo škrtící pryžové (60 x 1250 mm) 1
f)  Maska resuscitační s výdechovou chlopní a filtrem schválená jako 1

zdravotnický prostředek 
g) Rukavice pryžové (latexové) chirurgické v obalu 1
h) Leták o postupu při zvládání dopravní nehody (stanoveného obsahu) 1

Podle přechodného ustanovení k nové vyhlášce lze
až do 30. září 2011 užívat u motocyklů (kategorie L)
lékárničku podle vyhlášky č. 341/2002 Sb., ve znění

účinném do 14. září 2009, popřípadě ve znění účin-
ném od 14. září 2009 do dne 23. července 2010.

2. Autolékárnička (lékárnička pro ostatní motorová vozidla) 

množství (ks)

Zdravotnický materiál Velikost lékárničky

I. II. III.

a) Obvaz hotový s 1 polštářkem
(šíře nejméně 8 cm, savost nejméně 800 g/m2) 3 5 10 

b) Obvaz hotový s 2 polštářky
(šíře nejméně 8 cm, savost nejméně 800 g/m2) 3 5 10 

c) Šátek trojcípý z (netkaného) textilu 2 3 6
(délka stran nejméně 960 x 1360 x 960 mm)  

d) Náplast hladká cívka 1 2 4
(velikost 2,5 cm x 5 m, minimální lepivost 7 N/25 mm  

e) Náplast s polštářkem 6 12 18
(velikost 8 cm x 4 cm, minimální lepivost 2,5 N/cm)  

f)  Obinadlo škrtící pryžové (60 x1250 mm) 1 3 5 
g) Maska resuscitační s výdechovou chlopní a filtrem schválená jako 1 2 4

zdravotnický prostředek  
h) Rouška plastová (20 x 20 cm, tloušťka 0,05 mm) 1 2 4 
i) Rukavice pryžové (latexové) chirurgické v obalu 1 2 4 
j) Nůžky zahnuté (se sklonem) v antikorozní úpravě se zaoblenými hroty – délka 1 1 1

nejméně 14 cm  
k) Isotermická fólie o rozměrech nejméně 200 x 140 cm 1 1 1 
l) Leták o postupu při zvládání dopravní nehody (stanoveného obsahu) 1 1 1

Poznámka: autolékárničku velikosti III. je možno nahradit dvěma autolékárničkami velikosti II
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VZOR LETÁKU O POSTUPU

P¤I ZVLÁDÁNÍ DOPRAVNÍ NEHODY

POSTUP PŘI ZVLÁDÁNÍ DOPRAVNÍ NEHODY

♦ Zajištění místa nehody
– zastavit nejméně 50 m za havarovaným vo-

zidlem, rozsvítit výstražná světla, obléknout
výstražnou vestu, vzít lékárničku, výstražný
trojúhelník, ev. hasicí přístroj

– umístit trojúhelník před místem nehody, vy-
pnout zapalování, zajistit proti pohybu, dbát na
vlastní bezpečnost.

♦ Život zachraňující úkony
– zastavení silného krvácení – tlakový obvaz,

prsty v ráně, výjimečně zaškrcovalo;
– zakrytí pronikajícího poranění hrudníku
– šetrné uvolnění dýchacích cest u bezvědo-

mých – šetrný záklon hlavy, předsunutí dolní
čelisti

– rychlé zjištění stavu životních funkcí ostatních
poraněných

♦ Volání zdravotnické záchranné služby
– volat linku 155, případně 112,
– sdělit co se stalo, popsat charakter nehody,
– co nejpřesněji určit místo nehody,
– uvést počet postižených, věk a pohlaví, popis

zranění a jejich stavu,
– sdělit své jméno a číslo telefonu

♦ Vyšetření
– pohledemzjišťujeme dýchání, krvácení, polo-

hu těla, výraz obličeje a jeho barvu,
– poslechem dýchací šelesty, projevy postiže-

ného (sténání apod.) případně reakci na oslo-
vení

– pohmatem dýchací pohyby, bolest postižené
oblasti, deformace, teplotu kůže, pot apod.

♦ Vyprošťování
– jen hrozí-li další nebezpečí, je-li blokován

přístup k dalším poraněným, nelze-li poskyt-

nout první pomoc na místě (např. resuscita-
ce),

– vyproštění provádět co nejšetrněji,
– pokud zraněný dýchá, vyčkat raději na profe-

sionální složky

♦ Bezvědomí
– riziko udušení zapadlým kořenem jazyka,
– z úst odstranit volně ležící předměty, šetrně za-

klonit hlavu, předsunout dolní čelist postižené-
ho, v bezvědomí se zachovanými životními
funkcemi uložit do stabilizované polohy a stále
jej sledovat, neobnoví-li se dýchání nebo je dý-
chání nenormální (lapavé dechy) je třeba zahá-
jit oživování nepřímou srdeční masáží a dýchá-
ním z plic do plic

♦ Oživování (resuscitace)
– zahájit nepřímou srdeční masáží, 30 stlačení-

mi uprostřed hrudníku frekvencí 100/min, pro-
vést dva vdechy a pokračovat v rytmu 30 stla-
čení hrudníku: 2 vdechy, hrudník stlačovat do
hloubky 4–5 cm,

– nemůže-li zachránce z nějakých důvodů pro-
vádět umělé vdechy, pak až do příjezdu zdra-
votnické záchranné služby provádí srdeční
masáž frekvencí 100/min.

♦ Úrazový šok
– nejčastější příznaky šoku – slabě hmatný tep,

více než 100/min, zrychlené, povrchní dýchá-
ní, bledost, studený lepkavý pot, pocit žízně,
netečnost, spavost

♦ Zábrana šoku
– protišoková poloha se zvednutými dolními

končetinami, ošetření poranění, zajištění te-
pelné pohody, při pocitu žízně pouze svlažo-
vat rty nepodávat žádné léky, nedávat pít

Důležitá telefonní čísla
Záchranná služba 155

Policie 158
Hasiči 150

Tísňové volání 112

☎ ☎
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NEPOSEDA

Nebaví Vás sedět doma? 
U nás si vybere z řady kroužků pro volný čas, které připravu-
jí zkušení lektoři se zájmem o váš rozvoj a váš odpočinek.

Výtvarná dílnička pro nejmenší s rodiči 
V rámci dílničky si vyrobíme různá výtvarná dílka, která si s sebou 
odnesete domů, a vyzkoušíme plno výtvarných technik.
Pro koho: malé děti od 2 do 4 let s jejich rodičem
Doba trvání: 15. 9. 2010 – 26. 1. 2011, 60 min
Jaký den: středa 9.00 – 10.00
Cena: 1 500,- Kč

Výtvarná dílnička pro nejmenší s rodiči 
V rámci dílničky si vyrobíme různá výtvarná dílka, která si s sebou
odnesete domů, a vyzkoušíme plno výtvarných technik.
Pro koho: malé děti od 4 do 7 let s jejich rodičem
Jaký den: pondělí 15.45 – 17.00 
Doba trvání: 13. 9. 2010 – 31. 1. 2011, 75 min
Cena: 1 500,- Kč 

Výtvarná dílna pro holky a kluky 
Ve výtvarné dílně si holky a kluci vyrobí různá výtvarná díla.
Vyzkouší si plno výtvarných technik a na konci nás čeká výstava.
Pro koho: 7 – 14 let
Jaký den: úterý  
Doba trvání: 14. 9. 2010 – 25. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 1 500,- Kč 

Kreativní kurzy pro radost 
Vyzkoušíme si malování na hedvábí, drátkování, ubrouskovou
techniku, vyrobit si originální šperk, adventní věnec aj.? 
Chcete svůj výtvor nosit či ho někomu dát? Kreativní kurz je tu pro
vás.
Pro koho: všichni kdo rádi tvoří 
Jaký den: jeden krát či dvakrát do měsíce
Doba trvání: 1,5 – 3 hod. dle vybrané techniky
Cena: odvíjí se od techniky

Začínáme s flétnou 
Pro holky a kluky, kteří chtějí začít rozvíjet svůj hu-
dební talent a chtějí si zahrát pro radost.
Pro koho: 7 – 10 let
Jaký den: pondělí  
Doba trvání: 13. 9. 2010 – 31. 1. 2011, 60 min.
Cena: 900,- Kč 

Power jóga 
Pojďme si důkladně protáhnout a posílit všechny sva-
ly v relaxačním tempu jógy.
Pro koho: všichni kteří mají chuť věnovat čas sobě 
Jaký den: bude upřesněno 
Doba trvání: 13. 9. 2010 – 31. 1. 2011, 60 min.
Cena: 1 200,- Kč 

Dramatická výchova I.
Naučíme se pracovat s hlasem. Naučíme se pohybo-
vat. Naučíme se prezentovat. Vymyslíme a zahraje-
me si divadlo pro své nejbližší.
Pro koho: 7 – 11 let
Jaký den: středa 
Doba trvání: 15. 9. 2010 – 27. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 1 000,- Kč 

Dramatická výchova II.
Naučíme se pracovat s hlasem. Naučíme se pohybo-
vat. Naučíme se prezentovat. Vymyslíme a zahraje-
me si divadlo pro své nejbližší.
Pro koho: 10 – 16 let
Jaký den: středa
Doba trvání: 15. 9. 2010 – 27. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 1 000,- Kč 
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Individuální doučování žáků
I ve školním roce 2010/2011 pokračujeme v již zave-
deném programu doučování dětí regionu Prahy 21
a okolí učiva základní po dohodě i střední školy, v pří-

pravě na přijímací zkoušky či závěrečné testy. Štěstí
přeje připraveným! 
Doba trvání: září 2010 – eden 2011, 45 min.
Snížená cena: 180,- Kč/45 min.

Streetdance 
Seznámíme se s prvky hip hop, break dance, aj.
To je všechno streetdance pro mírně pokročilé.
Pro koho: 10 – 14 let
Jaký den: čtvrtek 16.00 – 17.30 
Doba trvání: 9. 9. 2010 – 21. 1. 2011, 1,5 hod.
Snížená cena: 2 000,- Kč 

Moderní tance 
Pojďme si zatancovat a seznámit se s prvky moderního tance
a jazz dance, 
Pro koho: 7 – 10 let 
Jaký den: bude upřesněno 
Doba trvání: 13. 9. 2010 – 31. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 1 500,- Kč 

Tanečky pro nejmenší 
Zatancujeme si sami i všichni dohromady.
Pro koho: 3 – 6 let
Jaký den: bude upřesněno 
Doba trvání: 13. 9. 2010 – 31. 1. 2011, 60 min.
Cena: 1 000,- Kč 

Angličtina pro mírně pokročilé
Rozmluvíme se v anglickém jazyce! 
Pro koho: kdo se chce vzdělávat v anglickém jazyku.
Jaký den: pondělí 
Doba trvání: 20. 9. 2010 - 31. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 2 800,- 

Angličtina pro pokročilé 
Prohloubíme své dovednosti v anglickém jazyce.
Pro koho: kdo se chce vzdělávat v anglickém jazyku
Jaký den: úterý 
Doba trvání: 21. 9. 2010 – 25. 1. 2011, 1,5 hod.
Cena: 2 600,- Kč 

Yamaha class – hudební škola 
Pojďme si zazpívat, naučit se nová říkadla a společ-
ně si zatancovat. Yamaha rozvíjí hudební a rytmické
cítění dětí, koordinaci pohybů a smyslové vnímání.
Pro koho: děti od 4 měsíců do 4 let s rodiči
Jaký den: čtvrtek od 9.00 hodin 
Doba trvání: 16. 9. 2010 – 27. 1. 2011, 60 min.
Cena: 1800,- Kč 

Více informací na www.neposeda.org, tel. č. 739 491 633

Milí návštěvníci a příznivci občanského sdružení
Neposeda. Po prázdninách, které u nás v Nepose-
dovi rozhodně nepatřily k těm nejklidnějším, vás rádi
opět u nás uvítáme a to od pondělí 13. 9. 2010.

Naše občanské sdružení doznalo hned několika
změn. Výrazně jsme rozšířili nabídku volnočaso-
vých aktivit určených jak dětem, rodičům s dětmi, tak
dospělým. Od září si můžete u nás vybrat různé
kroužky zaměřené na tancování a výtvarnou výcho-

vu pro malé, větší i dospělé, dramatický kroužek pro
školní děti, flétnu pro začínající školáky, doučování
pro děti ze ZŠ a SŠ, anglický jazyk pro dospělé aj.
Podrobnější informace naleznete na http://www.ne-
poseda.org/vpp/ nebo na tel. č. 733 685 911. foto ar-
chiv o. s. Neposeda

Nejdůležitější změnou je však bezesporu získání
nových prostor v nově vybudovaných domech na
křižovatce ulic Českobrodská a Mladých Běchovic za
Parkem Běžců. V těchto prostorách bude od 13. září
působit Rodičovské centrum Koloběžka a bude se

NEPOSEDA V NOVÉM



zde konat i většina kroužků, pokud nebude uvedeno
jinak. Nově bude též od tohoto data probíhat Skota-
čení v Koloběžce. Během dopoledních hodin máme
pro děti od 2 let bez rodičů připravený zábavný pro-
gram plný říkadel, her, malování, cvičení aj. Program
je vhodný také jako příprava na mateřskou školku.
Cena je 300,- Kč za 4 hodiny. Tel. č. 733 182 520,
kolobezka@neposeda.org.

Stávající prostory (velký klub) bude i nadále slou-
žit nízkoprahovému zařízení pro děti a mládež
Autobus a v malém klubu bude 4. 10. slavnostně
otevřeno za přítomnosti ředitelky sdružení Věry
Dufkové a starosty městské části Praha - Běchovi-
ce Ondřeje Martana Informační centrum pro mlá-
deže (ICM).

ICM je pracoviště, které poskytuje mladým lidem
a pracovníkům s mládeží bezplatné informace z těch-
to oblastí: vzdělávání v ČR a v zahraničí, cestování,
volný čas, sociálně – patologické jevy, občan a spo-
lečnost, mládež v EU a další. Na jeho provozu se po-

dílí o. s. Neposeda a městská část Praha - Běchovi-
ce. Do prostor ICM je přesunut poradenský servis
PORSE, který bezplatně radí lidem v problematické
situaci jako je rozvod, dluhy, bydlení, zaměstnání,
mezilidské vztahy. K dispozici jsme vždy v úterý od
4. 10. v čase 14.00 – 17.00 či se můžete domluvit
na individuální setkání (na tel. č. 739 491 633).

Nově v našem sdružení také od 4. 10. nabízíme
psychoterapii, či jak ji někteří nazývají „léčbu
duše“ pomocí psychologických prostředků. Pokud
dlouhodobě prožíváte životní nespokojenost, zmatek,
pocity viny, bezmoc, osamělost, únavu, nebo „divné“
pocity. Nerozumíte sobě, či svému okolí. Opakují se
vám nepříjemné situace, které vám komplikují život.
Procházíte krizí. Nedaří se vám vyrovnat s životními
ztrátami či změnami, obraťte se na nás. Spolu se nám
lépe podaří vaši situaci změnit a zlepšit kvalitu vaše-
ho života. Pro více informací nás kontaktujte na tel.
č. 739 491 633.

Těšíme se na Vás v některém z našich programů!
Věra Dufková, ředitelka
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foto archiv o. s. Neposeda 

INZERCE

Vyměním byt 2+kk+terasa+2.teresa-zimní zahrada,
regulovaný nájem včetně služeb 5tis. Kč,

v centru Prahy-Karlín, 5 min Metro Florenc,
za bydlení v této lokalitě.......

Důvodem výměny – zaměstnání na Cčm.
Kontakt: 725 207 986
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Od září 2010 opět začíná výuka

Angliãtiny
v klubovně Sport Arény v Dubči

Výuka bude probíhat v úterý a ve čtvrtek 
dopoledne i večer pro tyto skupiny:

Začátečníci 
Falešní začátečníci 
Mírně pokročilí I.
Mírně pokročilí II.

Středně pokročilí I.

Kontakt:
e-mail: hana.rezkova2004@volny.cz  

mobil: 737917556

Taneãní studio

pořádá od září 2010 V Polyfunkčním Domě v Ujezdě nad Lesy,
Staroújezdská 2300, Praha 9

KURZY PRO DOSPùLÉ

TANEČNÍ KURZY PRO DOSPĚLÉ
PONDĚLÍ od 4. 10. 2010 od 20:15 hod VELMI MÍRNĚ POKROČILÍ 1

ÚTERÝ od 5. 10. 2010 od 20:15 VELMI MÍRNĚ POKROČILÍ 2
STŘEDA od 6. 10. 2010 od 20:15 hod ZAČÁTEČNÍCI

NEDĚLE od 3. 10. 2010 ZAČÁTEČNÍCI
Cena 3200 Kč/pár (10lekcí a 1x prodloužená)

KURZY ORIENTÁLNÍHO (břišního) TANCE PRO ŹENY
PONDĚLI od 13. 9. 2010 od 18:00-19:00 hod MÍRNĚ POKROČILÍ

PONDĚLI od 13. 9. 2010 od 19:00-20:00 hod ZAČÁTEČNÍCI
Cena na pololetí 2500 Kč

SINGLE LADIES DANCING (naučíte se kroky, variace, budeme vytvářet
choreografie – standardní a latinsko-americké tance)

Neděle od 19. 9. 2010 od 19:00-20:00
Cena na pololetí 2500 Kč

KURZY ANGLICKÉHO JAZYKA „Tančíme s angličtinou“
Středa od 8:45-10:15 od 15. 9. 2010 Falešní Začátečníci

Středa od 10:30-12:00 hod Začátečníci
2x 45 min (Cena na pololetí 3800 Kč)

Pravidelná Tančírna „Taneční ČAJE“ od září každou neděli
od 15:00-17:00 pro dříve narozené (vstupné 60 Kč/osoba)

od 17:00-19:00 Tančírna „Taneční ČAJE“  pro tanečníky a absolven-
ty tanečních. Cena 120 Kč/osoba, možnost zakoupení výhodných

permanentek. Po předložení legitimace z tanečních Tanečního
Studia Style 100 Kč/osoba.

Více informací získáte na  tel.: 603 493 667
www.tanecni-ujezd.cz nebo e-mailu: tanecni-ujezd@seznam

Taneãní studio

pořádá od září 2010 V Polyfunkčním Domě v Ujezdě nad Lesy,
Staroújezdská 2300, Praha 9

KURZY PRO DùTI A MLÁDEÎ

TANEČNÍ PRO MLÁDEŽ
STŘEDA od 12. 10. 2010 od 18:30-20:00 hod ZAČÁTEČNÍCI

Cena 4900 Kč/pár, dáma 3700 Kč, pán 1500 Kč
(18 lekcí a 2x prodloužená)

ORIENTÁLNÍ (BŘIŠNÍ) TANEC pro slečny od 9 let,
od pondělí 13. 9. 2010. Cena na pololetí 1900 Kč

TANEČNÍ PŘÍPRAVKA PRO ZAČÁTEČNÍKY
„Společenský tanec“ (1. stupeň) od pondělí 13. 9. 2010
od 14:15-15:15 a úterý od 14. 9. od 14:30-15:30 hod

(Cena na pololetí 1900 Kč)

TANEČNÍ PŘÍPRAVKA PRO VELMI MÍRNĚ POKROČILÉ
„Společenský tanec“ (děti od 9 let) od úterý 13. 9. 2010

od 15:45-16:45 (Cena na pololetí 1900 Kč)

MODERNÍ TANEC + JAZZ DANCE + HIP HOP
od středy 15. 9. od 13:00-14:00 (přípravka pro děti 1. stupeň ZŠ) a od středy

15. 9. 2010 od 14:00-15:00 hod (přípravka pro děti 2. stupně ZŠ).
Cena 1900 Kč/pololetí

„TANČÍME S ANGLIČTINOU“ – kurz pro děti od 5–6 let
(Výuka angličkého jazyka spolu s pohybem.) Cena 2100 Kč/pololetí

„TANČÍME S ANGLIČTINOU“* – kurzy pro 1. stupeň
(výuka anglického jazyka s pohybem, budeme také využívat podium. Cílem je,
aby se děti nebály mluvit, aby se rozpovídaly, dokázaly porozumět a zareago-
vat) od 13.9. od 13:00-14:00 hod (začátečníci), od 14.9. od 13:15-14:15 (začá-
tečníci), středa od 15. 9. od 15:30-16:30 (velmi mírně pokročilí), Cena 2100 Kč

„TANČÍME S ANGLIČTINOU“* – kurzy pro 2. stupeň
od pondělí 13.9. od 15:30-16:30 a od středy 16:45-17:45. Cena

kurzu 2100 Kč/pololetí (výuka anglického jazyka s pohybem, budeme také vy-
užívat podium. Cílem je,aby se děti nebály mluvit, aby se rozpovídaly, dokáza-

ly porozumět a zareagovat)
U kurzů označených* je nutné konzultovat pokročilost každého zájemce

Více informací získáte na  tel.: 603 493 667
www.tanecni-ujezd.cz nebo e-mailu: tanecni-ujezd@seznam.cz
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Řešení ze strany 21 a 22

Řešení dětské doplňovačky
Mateřidouška

Život Běchovic vydává Městská část Praha - Běchovice.
Adresa vydavatele: Městská část Praha - Běchovice, 
Za Poštovskou zahradou 479, 190 11 Praha 9.
tel. 281 028 611, fax 281 028 610, 
e-mail: podatelna@praha-bechovice.cz.
Internetová adresa měsíčníku je 
http://www.praha-bechovice.cz/1435_Nove-cislo-ZB-na-webu.

Šéfredaktor: Šárka Hudečková, 
redakční rada: Ing. Ondřej Martan, Bc. Aleš Rudl, 
Kateřina Kuková.
Inzerci a osobní zprávy přijímá sekretariát Městské části
Praha - Běchovice, Šárka Hudečková, 
tel. 281 028 611, mobil: 734 448 768, 
e-mail: sekretariat@praha-bechovice.cz.

Tisk: Tiskárna ÚVALY, spol. s.r.o.
Grafické práce: Marta Frnková.

Rukopisy se nevracejí. Zveřejňované příspěvky nemusejí
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Redakční uzávěrka čísla je do 15. každého sudého 
měsíce roku. Příspěvky zaslané po tomto datu 
nemusejí být v čísle otištěny.
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